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U PRIMOŠTENU PO ČEO  
ZNANSTVENI SIMPOZU 
KEMIJA MEDITERANA«

I

Primošten je nakon četiri 
godine ponovno domačin 
znanstvenog simpozija 
»Kemija Mediterana« koji je 
počeo 16. i trajat te do 2 1  
svibnja. Organizator je tog 
simpozija koji se održava več 
14. put Odjel ZO oceanografiju 
Instituta » ^ đ e r  Bt^kovič« u 
Zogrebu, a  na njemu 
sudjeluje oko 60 znanstvenika 
iz Hrvatske i još 15 zemalja, 
medu njima i Velike Britanije, 
Francuske, Italije, Njemačke, 
SAD-a, Bnizila, Australije. 
Središnja tema su kemijski 
oblici u morskoj sredini, ali 
bit če rijefi i o  utjecaju 
određenih zagađivalo na 
dagnje, istraživanjima uščo 
rijeke Krke, problemima 
zogađenja lOištelanskog 
zaljeva te radioolđivnim 
materijalima koji se  ispuštaju 
u more i rijeke ^ o  je jedan 
od većih ekoloških prablema u 
svijetu budući da trenutno 
radi čak 500 nuMeam ih 
elektrano. Cilj simpozija i 
razgovora o  lezuhatimo 
ispitivanja koja se  obavljaju u 
različitim dijelovima svijeta je 
što bolje upoznoti more i žhri 
svijet u njemu kako bi ga  se 
na pravi naan  moglo 
iskorištavati, kaže dc M arko  
Braniča, voditelj simpozija. Na 
simpoziju sudjeluje i John 
Lake, direktor Europske 
organizacije za istraživanje 
okoliša koja okuplja više od 
30 zemalja a upravo se vode 
završni razgovori o  primanju 
Hrvatske akademije znanosti i 
umjetnosti koja bi u njoj 
zastupala Hrvatsku. 
Organiziranjem simpozija 
»Kemija Mediterana« u 
primoštenskom hotelu 
»Zoro-Slava« taj se hotel I 
službeno otvara u ovoj sezoni.

D.F.

DOBAR PO ONE U ŠIBENSKOJ ŽUPANIJI

Nakon pet g o ^ ^ : \  '  Jiniju stigle prve
organizirane skupi.:’? . , i  su i hoteli »Miran« i 
»imperija!«. Dobar početak nautiOKe sezone bilježi i m arina u 
Skradinu... Slranlai 6.

š iK M iK im m t a m G
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RUŠENJE
CRNIČKIH
DIMNJAKA
Demontaža, rezanje I
uklanjanje metalnih dijelova 
Tvornice elektroda I ferolegura 
povjereno je osjeflnm poduza6t 
P R IM A l *  koje je M abrono
hmeđu šest ponuđača. 0  tomu 
je u četvrtak novinare izvijestio 
profesor A N H  MARKOTIl
predsjednik Komisije koja |e 
p M uae  razmatralo, a  direktra 
lEF-a Domir Skansi ovlašten je
da s osjefldm poduzećem sidopi 
ugovoc U TEF>u se sastalo i 
Komisija, koja mora između 
sedom no notječoj pristiglih 
ponuda za izradu tehniAe 
dokumentacije za uldonjanje 
četiriju tvorničkih dimnjako, 
odabrati najpovoljniju. Aira- 
lelno ie  se ishodovoti 
građevinska dozvola za rušenje, 
a bit će raspisan I notječoj za 
Izvođočo radovo k ^ l  &  
dimnjake srušiti. Odluko o 
tomu, najavio je predsjednik te 
j ^ i s i j e  inŽMjer Vladimir 
Škrbina, bit će donijeta do 
sredine lipnjo, kako bi dimnjaci 
bili srušeni do po&tka turističke 
sezone. Prvu finu rušenja TEF-a 
financirat će Hrvatska elektro
privreda. N U R .

^ 7  Zagrebačka _ ânka iô .p.25
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ČOPOR SE NASTANIO 
U ZAGORI!

O d početka veljače, otkako Je u Županiji šibenskoj 
počeo raditi državni vještak za  ustanovljavanje štete od  
vukova, od  njihovih je očnjaka stradalo preko stotinu 
ovaca, koza I janjaca. Čopor od oko desetak vukova, 
zvijeri zaštićenih zakonom od svibnja 1995. obitava I 
kolje na Istočnom dijelu Šibenske županije I na sjeveru 
splitskoga područja. Uznemirenost stočara još je veća  
otkako je utvrđeno da je jedan vuk, pronađen sa 
smrtonosnom puščanom  ranom, bio zaražen 
bjesnoćom. Osim ažurnosti u Isplati šteta, od države, 
koja vuka štiti rigoroznim sankcijama, očekuje se i 
odgovor na pitanje može II se u Zagori gospodariti 
vukom, I je II na tome području poželjna životinjska 
vrsta?_______________________________________ sirraifcoP.

SA SJEDNICA ŽUPANIJSKOG POGLAVARSTVA

BEZ1 M0EIEKIRANE
IIRGOVANJAKORNAM
Nem a goyora o  Izgradnji termoelektrane na  
području Županije • Protiv sm o gradnje luke za  
pretovar ugljena • Podržavam o Nacrt zakona o 
područjima županija, gradova I općina, ali 
trgovanja Kornatlma nem a  • »Šibenski list« mora 
opstati I marketinški ojačati • U program u 
gospodarske obnove utvrđena lista prioriteta • 
Osim potpore za  program e prljqyljene Vladi RH od  
posebnog značenja za  ovu Županiju Istaknuta 
obnova ugostiteljsko-turističkih objekata, 
proizvodnja aluminija, zdrave hrane, prerada 
kamena, te Izgradnja energetskih objekata.,__ . «jfroDicfl M»
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B B  eM OElEKIRANE
TRGOVANJA KORNATIMA

Zbog aktualnih zbivanja, članovi Župa
nijskog poglavarstva na 67. sjednici održa
noj u ponedjeljak 13. svibnja jednoglasno 
su prihvatili nadopunu najavljenog dnev
nog reda sjednice. Ne bez razloga, jer te
ma o potencijalnim lokacijama za gradnju 
termoelektrane na području Dalmacije, 
gdje se spominju i dvije moguće na pod
ručju Županije šibenske, a objavio ih je 
HEP, odnosno Vlada RH, izazvala je revolt 
članova Poglavarstva. Druga tema je veza
na uz, još jednom, trgovanje Kometima, 
od strane Zadrana. I konačno, treća tema 
je bila mogućnost izgradnje luke za preto
var ugljena.

Članovi Županijskog poglavarstva jed
noglasno su odbili bilo kakvu ideju o grad
nji termoelektrane na lokacijama koje se 
navode u nedavno objavljenom programu 
desetak mogućih lokacija za izgradnju ter
moelektrane u Hrvatskoj, odnosno na pod
ručju Dalmacije. Među potencijalnim ioka- 
cijama, kazao je župan mr. Paško Bubalo, 
navode se i dvije na području naše Župani
je i to Ivinje kod Tribunja i Rogoznica. Čla
novi Pogiavarstva jednoglasno su odbili 
I mogućnost izgradnje luke za pretovar ug
ljena.

—  U vrijeme kada smo ugasili proiz
vodnju u TEF -u  i kada obnove elektroiize 
u TLM -u  neće biti, a oni su bili najveći po
trošači električne energije, neshvatljivo je 
da se —  čak dvije lokacije —  na području 
šibenske županije koja svoj budući razvoj 
temelji na turističkoj djelatnosti, pojavljuje 
u Vladinom, odnosno HEP-ovom progra
mu za izgradnju termoelektrana sa čak 
dvije moguće lokacije. To  je neprihvatljivo 
i ne dolazi u obzir, pogotovu stoga što na 
području Hrvatske ima daleko pogodnijih 
mjesta za termoelektrane. Pa nećemo val
jda graditi termoelektrane na atraktivnim 
turističkim mjestima kao što je Rogoznica 
ili Tribunj, kazao je među ostalim Ivo Baica, 
šibenski podžupan.

—  Šibenska županija svoju budućnost 
vidi u razvoju turizma i zato nema razloga 
da, znajući da više nismo megalomanski 
potrošači električne energije, prihvatimo ili 
podržavamo takvu mogućnost. Stoga 
predlažem da odlučno odbijemo moguć

nost izgradnje termoelektrane na bilo ko
joj lokaciji na području Županije, energič
no je ustvrdio župan mr. Paško Bubalo.

Nakon kraće rasprave glede Nacrta za
kona o područjima gradova, županija i op
ćina koji je predložila Vlada RH, a kojim se 
—  što su Šibenčani i tražili —  predlaže po
vratak Knina pod »okrilje« Šibenske župa
nije, te pripajanje sadašnjih ojsčina Kista- 
nje, Ervenik, Kijevo i Orlić šibenskoj župa
niji, osnivanje općina Pirovac i Rogoznica 
i davanje Skradinu statusa grada, prihva
ćeno je. »O  bilo kakvoj trgovini sa Zadrani
ma, nema govora, što se Kornata tiče«, ka
zao je medu ostalim župan Bubalo, ponu
kan izjavama zadarsko-kninskog župana 
Šime Prtenjače u nekim novinama. To  je 
prostor koji je, prirodno, oduvijek graviti- 
rao Šibeniku i ne dolazi u obzir da se sada 
za to područje u zamjenu traže Kornati, re
čeno je na sjednici Poglavarstva. Nacrt za
kona o novom teritorijalnom ustrojstvu žu
panija, gradova i općina jednoglasno su 
podvali članovi Poglavarstva.

Nakon izvješća o stanju i nakanama In
formativnog centra u ćijem sektoru je os
tao i »Šibenski list«, a riječ je i o javnoj 
ustanovi, koje je podnio v.d. ravnatelja 
Ivan Burić. članovi Županijskog poglavar
stva su zaključili da će iz proračuna i nada
lje financirati tu ustanovu. Istovremeno tre
ba raditi na transformaciji ustanove, prije 
svega »Šibenskog lista« koji bi, kako je za
ključeno. a u programu v.d. ravnatelja i pla
nirano. sve manje trebao ovisiti o prora
čunskim sredstvirrta. Orta su nužna, kazao 
je Burić, sve dok list ne stane na »svoje 
noge«. Da bi se u tomu uspjelo, osim po
većanja broja stranica, broja novinara, 
nužna je i marketinška promidžba. Trenut
no. Informativni centar, pa tako i list, suo
čeni su s nizom problema i to financijske 
naravi. Mišljenja su članova Poglavarstva 
glede financiranja »šibenskog lista«, pre
mda se rijetko spominjala činjenica da je 
on dio javne ustanove Informativnog cen
tra kojemu su. nakon izdvajanja Radio Ši
benika pripali svi djelatnici koji nisu ostali 
u tom d.o.o., trgovačkom poduzeću, uklju- 
ćujući novinare, administraciju, propagan
dnu službu i ostale djelatnike, biia podije

ljena. Dio njih je tvrdio da se list mora sam
financirati, dok su drugi, poput Drage Mati- 

2 uića, ustvrdili da ukoliko Županija želi imati 
svoje glasilo, mora biti svjesna t o ^  da će 
list u jednom, manjem ili većem dijelu, mo
rati financirati. No. svi članovi Poglavarstva 
su se složili da jedino tjedno glasilo na 
području Županije mora opstati, te da će 
ovoj kući pomoći u okviru svojih proraćun- 
skih mogućnosti. Izvješće o stanju u Infor
mativnom centru, s posebnim naglaskom 
na »Šibenski list« članovi Poglavarstva su. 
na kraju rasprave, prihvatili.

Prihvaćen je i srednjoročni pr<Mram
u Zliopskrbe pitkom vodom na području Župa

nije šibenske, izrada projekta »Strategija 
gospodarskog razvoja Županije šiben
ske«. izvješće o obavljenoj reviziji proraću- 
na Županije šibenske, izvješće o provede
noj anketi o zainteresiranosti učenika za
vršnih razreda srednjih Škota u Šibeniku za 
organiziranje visokoškolskog studija u Ši
beniku. Nakon poduže rasprave o tomu je 
li potrebno ili ne osnivati komisiju za ras
podjelu dotacija iz državruig proračuna RH 
jedinicama lokalne samouprave na pod
ručju Županije šibenske, i podijeljenih miš
ljenja članova Poglavarstva te predstavni- 

ibiZika stručnih službi Županije, ta točka je ski
nuta s dnevnog reda. U nastavku sjenice 
jednoglasno je donesena odluka o davanju 
koncesije na pomorskom dobru i to »Vodi- 
čanki« d.o.o. Vodice. »M KM « Dom Dorotić 
d.o.o. Vodice. »Neptun« d.d. Vodice. »M o- 
tonautika —  Luke« d.o.o. Murter, te »ško
ljić« d.o.o. Jezera za nekoliko djelatnosti 
koje su utemeljene Pomorskim zakonikom 
i Odlukama u koncesiji na pomorskom do
bru.

Članovi Županijskog poglavarstva dali 
su (pozitivno mišljenje o zamjenicima 
državnog pravobranitelja Županije šiben
ske i to za Tonija šantića, Lovranku Gra- 
bić-Abramac i Mariju Tešulov, dok je za 
Marka Bušca koji se godinama nalazio na 
mjestu državnog pravobranitelja dano ne
gativno mišljenje s preporukom da ga se 
s. ozbirom na to da ispunjava sve uvjete, 
uputi u mirovinu.

TKO JE U PRAW!
Grad Šibenik podnio je zahtjev Vladi RH da izdvoji« 

milijuna četvornih metara prostora na Podima koji lr«iw. 
no pripadaju Hrvatskim šumama, i dade ih u vlasniitM 
Gradu. Kako se radi o područjima rva kojemu je uglavnm 
šumsko raslinje i makija, ne bi glede zahtjeva trebalo bii 
problema. No, prethodno je potrebno i mišljenje Župarf 
ske skupštine Rasprava na sjednici Županijskog pogb 
varstva o traženju potpore za taj zahtjev. Izazvala je žić 
nu raspravu. Branko Kužina, pročelnik Ureda za prostor
no planiranje ustvrdio je da je u pitanju prooedurM 
greška, jer se krši zakonske odredbe ustvrdivši di pbn 
izvlašćenja nije bio na javnoj raspravi, što je zakonom 
propisano. Ipak, premda su mišljenja onih koji au tnM 
potporu Županijskog poglavarstva za ovaj zahtjev I istti 
članova Poglavarstva bila različita, na prijedlog župeii 
Paška Bubala, koji je ustvrdio da se uvijek ne mora robo
vati klasičnoj administrativnoj proceduri, te ds je cilj sve
ga olakšavanje posla budućim investitorimtiuiigi^
na podruju  mješovite zone Pođi, zaključenajadibeoo 
vijećnika Županijske skupštine biti zatražaMpotpars za
htjevu Grada Šibenika. U čemu je problem, smo 
Gustava Čarvara, pročelnika u njegovoj Upravi DiagsM 
Zlatovića, s j^ n e . te Branka Kuflnu, s druge strane.

—  Regulacijskim planom zone Pođi detaljm je kaza
no kako regulirati taj prostor. Kako bismo pojedrnstavi 
proceduru i kako bi potencijalni poduzetnici koji će dod 
na taj prostor ne bi morali tražiti od Vlade RH izdvajanje 
za paucele koje su u vlasništvu Hrvatskih šume, namjera 
nam je to učiniti u jednom »dahu«. Sve je utemeljeno na 
Zakonu i ne znamo zašto je do takve diskusije i konstata
cije da idemo mimo Zakona, na sjednici Poglavarstva ka
zano. Mi zapravo idemo najkraćim putem do cilja, izjMio 
je Červar.

Dragan Zlslovtć objašnjava »slučaj« podupirud gi 
Zakonom o šumama i člankom 15. u kojem, meAj osta
lim. stoji: »Sabor Republike Hrvatske, odnosno organ ko
jeg on ovlasti, može pojedine šume i šumska zemljtti 
u državnom vlasrtištvu izdvojiti iz šumskogospodarskog 
područja i prenijeti prava u pogledu odnosnih šum 
i šumskih zemljišta na drugu pravnu osobu, radi njihovog 
korištenja u druge namjene, ako za to postoji opd inta- 
res. Smatra se da postoji opći interes prema ovom zako
nu.

1. Ako je šuma ili šumsko zemljište potrebno radi pro
vedbe p>rostomog plana općine odnosno uvjeta ursdsnji 
prostora u skladu s ovim zakonom, za građenje objskali 
za zaštitu od popzlava Hi ptrivodenja drugoj kulturu kojada 
je veću korist društvenoj z a je r^ i...«

Upravo na taj članak pozivaju se u Gradskoj upravi, ja 
je jednostavnije i za sve prihvatljivije da se cjelokupai 
problem izdvajanja iz šumskoga ^spodarskog zemljišit 
riješi odjednom.

—  Ja osobno nemam ništa protiv toga da srpnsftpak 
izvlaštenja dijela zemljišta, kojeg su vtasnicr Mvatske šu
me. dade u vlasništvo Grada Šibenika na mješoNitojzurv 
Pođi, ali prrobiem je u primjeni zakonske regulative. Zato
nom. da bi se moglo ići u postup^ izvlaštenja, nužiaji 
lokacijska dozvola. Ne može sa riješiti izvlaštenje zi je 
dan plan, dakle za nešto što može a i ne mora biti reae- 
rano. Izvlaštenje se vrši za gradnju nečega. Drugim rijtfr 
ma. izvlaštenje se uz lokacijsku dozvolu može tražiti za. 
primjerice, izgradnju ceste, trafostanice, nekog objekta, 
reći će Kužina.

Konačnu odluku o svemu ip>ak će. nakon potpore |i 
ne) vijećnika Župranijske skupštine donijeti Vlada RH jat 
je ona. u krajnjem slučaju, aktualni vlasnik zemljišta o ko
jem je riječ.

POTPORA PROGRAMIMA 
S NAGLASKOM  N A PRIORITETE

Na zahtjev Vlade I Ministarstva 
gospodarstva Šibenska je županija, 
s obzirom na to da se nalazi među 
grupacijom područja i županija ra
tom zahvaćenih i oštećenih, u krat
kom vremenskom razdoblju morala 
dostaviti programe gospodarske ob
nove, te naznačiti prioritete u obno
vi. Uredu za gospodarstvo Županije 
šibenske pristiglo je tridesetak in
vesticijskih programa i zahtjeva od 
strane 25 potencijalnih investitora, 
medu kojima su z^tje vi pravnih i fi

zičkih osoba.
Na sjednici Županijskog pogla

varstva što je održana u četvrtak, 16. 
svibnja, nakokn poduže rasprave da- 
ta je potpora svim prispjelim zahtje
vima, odnosno programima, a za
ključeni su i prioriteti. Tako je za po
trebe obnove turističko-ugostitel- 
jskih objekata nužno osigurati 50 mi
lijuna maraka, a za aluminijsku proiz
vodnju 100 milijuna, preradu kamena 
10 milijuna, proizvodnju hrane 20 mi
lijuna. U drugoj grupaciji prioriteta je

O D  ČETVRTKA D O  ČETVRTKA
šibenski porezni obveznici dobili 

su prva rješenja s uplatnicama o pora
zu iw dohodak. Područna služba Po
rezne uprave u Šibeniku uputila ja do
sada 2400 takvih rješanja od ukuprra 
6200 zaprimljenih prljava. Sljedečag 
qadtta bit ća na adrase poreznih ob
veznika upućarM Još 2 tisuća uplatni
ca. Prema dosad obrađenim prljava- 
ma šlbaitćatrl državi duguju milijun 
I 220 tisuća kuna poraza na dohodak, 
a od nje potražuju nešto manje od 62 
tiauće kuna.

•  •  •
Zahvaljujući brojnim donadjarru 

u protekle ćaliri godina, knjižni lorKl 
drniška gradske MbNolafce postupno 
se obogaćuje. Tako Je u Drniš do- 
ptaml|sno 4 Usuće knjiga, koja su 
u proteklom razdoblju prtkuptjene 
u Zagrebu zahvaljujući donacijama Iz
davača, većeg broja osnovnih škola 
u Hrvatskoj ta drugih donatora. Rado

vi na osposobljavanju drniške grad
ske biblioteke su pri kraju, a dosada 
Je prikupljano I pronađeno gotovo 10 
tisuća knjiga. Očekivati Je da će se 
drniška biblioteka otvoriti već krajem 
llpr^a.

•  •
Mladi novaci iz Šibenska županija 

rođeni prije osamnaest godina, krsrm- 
II su u ponedjeljak 13. svibnja na od
služenje vojnog roka. Mlado jis novake 
Ispred Uroda za obranu Županije ši
bensko Ispratio Zdravko Stančić, na
čelnik O^ela za obraiM. Oovorećl 
o težnjama Hrvata za svojom slobo
dom i sarrrostalnošću. Stančić Ja, ob
raćajući sa novacima, kazao kako se 
upravo njima ostvarila želja koju au 
sanjala generacija Hrvata punih davat 
stoljaća. Mladi su hrvatski vojnici po
tom krenuH na svoja vojna odredišta 
u Sin).

Pripremna: J. KRNIĆ

izgradnja energetskih objekata i to 
TS  Drniš i Pođi. Izvori sredstava za 
financiranje obnove su sredstva iz 
državnog proračuna, sredstva 
HBOR, obveznice za prikupljanje 
sredstava za obnovu, te drugi izvori. 
Zakon o obnovi stupio je na snagu 
u travnju ove godine, a cjelokupni 
posao kojega županijski ured za 
gospodarstvo radi zapravo je pred
bilježba za državni proračun, rečeno 
je na Poglavarstvu. Krediti će, ukoli
ko ih Šibenik dobije biti realizirani 
preko poslovnih banaka. Pripremila: 

K. RUDAN

U SPOMEN NA 
SVIBANJSKE ŽETVE

VIJENCI I SVIJEĆE
u povodu spomena na Bleiburg 

i žrtve Križnog puta. u srijedu 15. 
svibnja na gradskom groblju Kvanj 
na Središnjem križu položeni su vi
jenci I zapaljene svijeće. Vijenac su 
položili predstavnici Udruge ratnih 
veterana -Hrvatski domobran- čelni
ci Županije šibenske I grada Šibeni
ka. predstavnici Udruge političkih za
tvorenika. te čelnici političkih strana
ka: HDZ-a, HSLS-a. HSS-a, HNS-a 
i HSP-a. M.L.

(Snimio: V. POUČI
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IZBORNA SKUPSm ZUMNUSKOG ODBORA HRVAISKE SEUACKE STRANKE ZUPANUE ŠIBENSKE

Kruno Mazalin, legendarni zapov* 
jednik šibenskih dom obrana u vrije
me ratnih operacija, sadašnji djelat
nik H TP -a  Solaris, novi je predsjed
nik Županijskog odbora Hrvatske 
seljačke stranke šibenske županije. 
Tako je odlučeno na izbornoj skup
štini koja je u Šibeniku održana pro
šle nedjelje.

Novi potpredsjednici stranke su 
Stavko Ćubrič. dr. Marko Stegić, A n 
te Markov i Rajko Cuzela Papata. 
a za tajnika je ponovno izabran A n 
ton Pravdić. Gosti Izborne skupštirte 
bili su Jo ško  Kovač, potpredsjednik 
stranke. Damir Vuković. tajnik, čelni
ci H S S -a  iz Zadarske i Splitske župa
nije a nazočni su biti i predstavnici 
šibenskih ogranaka oporbenih stra
naka. Govoreći o  radu H S S -a  u š i
benskoj županiji u proteklom raz
doblju. dosadašnji predsjednik, 
Slavko Ćubrič. istaknuo je kako je 
stranka dobila 40 novih članova, os
novana su dva temeljna ogranka 
u Skradinu, osnažen je rad stranke 
u BIlicama. Suradnja s ostalim opor
benim strankama bila je korektna. 
H S S  je na razini šibenske županije 
na izborima za  hrvatski Sabor ostva
rio očekivane i zadovoljavajuće re
zultate a uspostava izbornog saveza 
bila je iznimno značajan korak za 
razvoj parlamentarne demokracije, 
naglasio je Ćubrič. Jedan od glavnih 
propusta je to što nisu osnovani te
meljni ogranci na drniškom područ

ju. Čelnici H S S -a  Joško Kovač i O a- 
mir Vuković, koji su se potom  obrati
li Izbornoj skupštini, vrlo oštro su 
kritizirali postojeću situaciju u Hrvat
skoj kao i ponašanje vlasti i vladaju- 
će stranke. »P et godina su nam o be
ćavali da ćem o živjeti bolje, da ćem o 
živjeti od svog rada. da ćem o moći 
školovati svoju djecu, da više neće
mo trebati odlaziti u inozemstvo. Ta  
nas gospoda zaista uspješno vode. 
ali žedne preko vode. istaknuo je 
Damir Vuković. A k o netko nije ispu
nio svoja izborna obećanja normal
no je da se narod od njega okreće 
i traži drugu stranku, kazao je, uz 
nap>omenu kako će H S S  učiniti sve 
kako bi hrvatski čovjek živio od  svog 
rada a Hrvatska više ne bude zemlja 
u kojoj se dobro živi jeoino od Šver
ca. Prema njegovim riječima u pre
tvorbi je 15 milijardi dolara iscijeđe
no iz Hrvatske i završilo u privatnim 
džepovim a i vrijeme je da neka dru
ga stranka preuzme vlast u Hrvat
skoj.

Joško Kovač, potpredsjednik 
H S S  kritizirao je posebno gospodar
sku politiku koju provodi hrvatska

vlast posebno, monetarnu, ističući 
kako je Hrvatskoj potrebna komplet
na a ne samo unutarnja konvertibil
nost njene valute. Zbog toga što to 
nije tako, kazao je, sve se mora uvo
ziti i nikom se ne isplati raditi. Hrvat
sku Vladu nazvao je hrpom neznali
ca koja ne zna stvoriti uvjete za  pro
speritet Hrvatske i iskoristiti njeno 
bogatstvo. »Razvijamo turizam, 
a uvozimo hranu iz Njemačke, istak
nuo je K o ^ č ,  tvrdeći da nam takva 
politika ne treba i da ne želimo biti 
europske sluge. Ukazao je i na pro
blem demobiliziranih hrvatskih brani
telja među kojima je upravo najviše 
bilo seljaka i radnika, a 1(oji sada ne
maju gdje raditi. Založio se za  regio
nalni razvoj Hrvatske ističući kako 
sadašnja vlast želi Dalmaciju staviti 
u kolonijalni odnos a kao argument 
naveo je planiranu dionicu autoceste 
Zagreb— Split koja bi umjesto kroz 
Liku trebala proPaziti dijelom Bosne 
i Hercegovine što je po njegovu miš
ljenju nedopustivo.

Dijana F E R iĆ

HRVATSKA GARANCIJSKA BANKA

IttliO DO K IH IIU  
IE2 HPOM E?

Zakonom  o Hrvatskoj garanclj- 
skoj agenciji koji je donesen 1994. 
godine. Hrvatska garancijska agen
cija na čijem Čelu je mr. Hrvoje M a- 
tezović, definirana je kao posebna 
financijska institucija. Predsjednica 
Nadzornog odbora H G A  je Jasna 
Borić, zamjenica ministra gospodar
stva Republike Hrvatske.

—  Hrvatska Vlada osnovala je 
ovu instituciju s ciljem da pom ogne 
u razvoju privatnog poduzetništva. 
Slične agencije postoje u cijelom 
m odem om  svijetu, pa zašto ne bi 
i kod nas! H G A  će podržati svaki 
gospodarski profitabilni projekt, bilo 
da je on u glavama sposobnih p o d - 
njzetnika III je već na papiru. Naš cilj 
je financijski pom oći ljudima koji 
imaju takve projekte, ali nemaju do
voljno novca ili što staviti pod hipo
teku da bi podigli kredit i realizirali 
svoj projekt. Dakle, mi sm o tu da 
dajem o najveću m oguću sigurnost 
prema kreditorima takvih programa 
s ciljem da se razvija privatno podu
zetništvo. š to  se tiče vaše Županije, 
mislim da je to od posebnog znače
nja, jer u procesu restrukturiranja 
velikih poduzeća brojni su ostali bez 
posla. Mislim da je u obostranom  in
teresu da se oni koji imaju Ideja 
i program a obrate Hrvatskoj garan- 
cijskoj agenciji, koja će im —  ukoli
ko nemaju dovoljno hipoteke —  biti 
garant kod kreditora, kazao nam je 
m eđu ostalim u telefonskom razgo
voru direktor Agencije, mr. Hrvoje 
Matezović.

Program  H G A  unapređivanje 
mahh poduzetnika usmjeren je pre
ma malim I srednjim privatnim trgo
vačkim društvima, trgovcim a poje
dincima. obrtnicima, zadrugam a 
i zadrugarima, individualnim poljod
jelcima. te ostalim pravnim i fizičkim 
osobama, žiteljima Hrvatske. H G A  
pruža potporu, odnosno daje garan
ciju u visini do 80 posto dokumenti
ranih neplaćenih potraživanja za 
kredit do 370.000 kuna, s  rokom  va
ženja od pet ili do deset godina, 
ovisno o  vrsti investicije. U  posebno 
obrazloženim  slučajevima najviši 
m ogući iznos kredita za  odobrenje 
garancije m ože biti 500.000 kuna.

Garancija se odnosi isključivo na

kredite koje pravne i fizičke osobe 
podižu za  investicije vezane za os
tvarivanje djelatnosti i to oprem u, 
postrojenja, poslovni i proizvodni 
prostor, dugogodišnje nasade i os
novno stado. Osim  ostvarivanja uv
jeta za dobivanje garancije, postoji 
i m ogućnost dobivanja bespovratne 
financijske potpore, ukoliko su stvo
reni svi žlakonom propisani uvjeti 
i to najviše osam posto na kredit do 
185.000 kuna. Zahtjeve za  dobivanje 
garancije od H G A  podnose se is
ključivo preko banaka, štedionica ili 
drugih pravnih osoba-kreditora. 
H G A  u svojem program u ima i poti
cajne mjere za razvoj gospodarskih 
aktivnosti na područjima od poseb
nog interesa Republike Hrvatske, 
a riječ je o  povratnicima i drugim 
poduzetnicima koji će obavijati dje
latnosti na oslobođenim i drugim 
područjima od posebnog interesa 
za RH. a ranije su se bavili poduzet
ništvom ili su početnici u poduzet
ništvu. Posebna potpora pruža se 
i stradalnicima Dom ovinskog rata, 
koji se žele baviti poduzetništvom. 
Zakonom  je određeno koja su to 
područja od posebnog interesa za 
RH, a unapređivanje poduzetničkih 
djelatnosti stradalnika Domovin
skog rata vrši se na području cijele 
države.

Kako se o Agenciji na ovim pro
storima malo zna, razlogom  je Što je 
nedavno direktor Agencije posjetio 
Županiju i u razgovoru s podžupa
nom  Ivom Baicom, te drniškim gra
donačelnikom Antom  Matićem, o p
širnije izvijestio o svrsi osnivanja 
i m ogućnostim a koje ona pruža po
tencijalnim korisnicima kreditnih 
sredstava s područja Županije. Za 
kon o  Hrvatskoj garancijskoj agen
ciji je na snazi, osnivački kapital 
Agencije u iznosu od pet milijuna 
maraka osigurana je u proračunu 
Republike Hrvatske. Preostaje sto
ga da se zainteresirani s a d ^ n ji ili 
budući poduzetnici koji nemaju 
vlastitu hipoteku, a namjeravaju se 
baviti ili razvijati privatno poduzetni
štvo. obrate na adresu Hrvatske ga- 
rancijske agencije. Njezino sjedište 
je u Zagrebu, Ilica 49. K. R U O A N

STAVOVI

NE im  POLITIKU 
U NAŠIM KORNATIMA

Kornati nisu ničiji —  žitelji otoka Murtera kupili su ih i platili suhim zla
tom  prije 100 godina, do  sada nisu prodali niti jednu parcelu pa neće dozvoli
ti trgovinu Kornatima ni sada.

Tako se najkraće m ože sažeti sve ono što nakon obnovljenih zahtjeva Za
drana za uključivanje Kornata u njihov županijski prostor, misle i govore 
u Općini Tisno. I katastarski vlasnici otočkog zemljišta i čelnici općina začu
đeni su, s pravom im ne ide u glavu da se o  mijenjanju županijskih granica 
uopće ne govori. Argumentima je na konferenciji za novinare u općinskoj up
ravi još jednom potvrđeno kako je dogovor, o granici u Proversi, tada između 
dviju općina. Šibenske i zadarske, potpisan 1988. godine, a potvrđen 4 godi
ne kasnije odredbama Zakona u ustrojstvu lokalne uprave i samouprave. 
U  razgovoru s novinarima Ante Markov, predsjednik Općinskog vijeća, Slo
bodan Skračić, pročelnik Upravnog odjela, donačelnik općine Nedjeljko 
Brkić. direktor Nacionalnog parka »Kornati« Rajko Ćuzela-Papata, I dopred
sjednik Općinskog vijeća Zdravko TurČinov jedinstveni su u ocjeni kako je 
svaka rasprava bespredmetna, kako se slučaj Kornata ponovo otvara iz 
dnevnopotitičkih razloga što ide na štetu i Murtera i Općine Tisno i dviju žu 
panija i cijele Hrvatske. Župan i poglavarstvo Županije šibenske reagirali su 
brzo na strijele odapete iz Zadra, ocjenjuju u Općini Tisno. ali ne zaboravljaju 
podsjetiti županijsku upravu na nedovoljnu brigu, ne samo o Murteru i Kor
natima već o svim šibenskim otocima. S ciljem da se o svemu što bolje 
upoznaju Kornatari i žitelji općine^ uskoro će biti sazvane sjednice O pćin
skog vijeća i Poglavarstva na koje će biti pozvani županijski čelnici. Prije tih 
sjednica ali i poslije njih rukovodstvo Općine Tisno trudit će se, naglašavaju 
to, da žitelji općine budu ravnopravan faktor u odlučivanju o ovom i svim dru
gim važnim pitanjima.

M .S,

ROGOZNICA^

skupI h n a  m a tic e  o d l u č n o  pk o tiv
nUMOElEKIliANE NA RTU PLOČE

Dovedeno u pitanje održavanje tradicionalne fešte »Rogoznička  
ritX3rska n o ć«, jer Povjerenstvo M H i KUD »Tomislav« nisu u stanju stati 
Iza njene organizacije

U  Rogoznici je održana Godišnja 
skupština rogozničkog Povjerenstva 
Matice hrvatske —  Ogranak Šibenik 
na kojoj je predsjednik prof. Ante 
Lovrić iznio ovogodišnji program  ra
da za čiju realizaciju je potrebno 
t 8 .CXX) kuna. Između ostalog, u pla
nu je tiskanje zbornika primošten- 
skog i rogozničkog kraja u sunak- 
ladništvu sa Županijskim muzejom 
i primoštenskim ogrankom Matice 
hrvatske, uređenje okoliša crkve sv. 
Nikole u Lozici i uređenje okoliša 
crkve sv. Ivana Trogirskog na rtu 
Planke (Ražanj), tiskanje zbirke pje
sama prof. Ivice Županovića, te or
ganiziranje književnih večeri sa ši
benskim i zadarskim pjesnicima 
i knjiženicima.

Zaključeno je kako se ove godi
ne Povjerenstvo Matice hrvatske ne 
m ože staviti na čelo organizacije 
»Rogozničke ribarske noći« s razlo
ga što je ta velika, tradicionalna puč

ka fešta prerasla okvire amaterskih 
m ogućnosti, stoga će se njena orga
nizacija najvjerojatnije povjeriti »M u 
zičkoj omladini« Split. Prošle godine, 
prema riječima organizatora, fešta 
nije imala pozitivan financijski učinak 
što je dovelo u pitanje održavanje 
kulturnog života u Rogoznici. pa su 
se Matica i K U D  »Tom islav« našli 
u nezavidnoj situaciji. Jedan od glav
nih uzroka što nije ostvaren predvi
đeni prihod od fešte je kvazi huma
nitarni koncert »Beach party« čiji su 
se nepoznati organizatori poslužili 
imenom K U D  »Tom islav« kako bi is
hodili novac od sponzora. Drugi raz
loga je svakako i taj što je zbo g  voj- 
no-redarstvene operacije »Oluja« 
fešta bila odgođena za sedam dana, 
ali organizatori ističu kako je upravo 
rogoznička fešta s promijenjenim si
nopsisom bila prva velika proslava 
uspjeha Hrvatske vojske, i to uz na
zočnost visokih gostiju među kojima

valja Izdvojiti tada zamjenika minis
tra obrane Josipa Jurasa i šibenskog 
župana Paška Bubala koji je bio do
maćin fešte.

Pri Povjerenstvu Matice hrvatske 
djeluje i O d b o r za zaštitu prirode, pa 
je na prijedlog tog Odbora Skupšti
na prihvatila aktivno sudjelovanje 
u zaštiti obalnog pojasa, te se ener
gično suprotstavlja izgradnji svih in
dustrijskih postrojenja koja bi mogla 
biti potencijalni zagađivači što se 
u svakom slučaju odnosi na ideju 
o m ogućoj gradnji termoelektrane 
na rtu Ploče (Planke) Ili još od grčkih 
vremena Diomedovog rta, na koje
m u je 1333. godine sagrađena crkva 
sv. Ivana Trogirskog. Skupština je 
zaključila kako je u tijeku ljeta po
trebno organizirati znanstveni skup 
o temi zaštita prirode i ekologija, 
a potporu za to imaju i od direktori
ce Zavoda za zaštitu prirode. Pauie 
Durbešić. Vedrana S TO Č tĆ
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POSlOm  SUSRET GOSPODMRSJVSMIKA IZ ŠTATOtSKE ŽUPANIJE IŽUPANUE ŠIBENSKE

Gospodarske komore austrijske 
pokrajine štajerske i Šibenske župa
nije. koje već dulje vrijeme surađuju, 
organizirale su prošlog tjedna po
slovni susret štajerskih i šibenskih 
gospodarstvenika radi uspostavlja
nja poslovnih odnosa. Odazvali su 
se predstavnici šest štajerskih pod
uzeća i dvadesetak poduzeća iz Ši
benske županije, među njima uglav
nom onih većih —  TLM-a, Luke. Po- 
liplasta. Remontnog brodogradilišta. 
Revije... Skup su na početku po
zdravili predsjednik Gospodarske 
komore šibenske županije Petar 
škender i direktor štajerske Gospo
darske komore za odnose s inozem
stvom Kurt Uhimann. Barka Erak, 
pročelnica Ureda za turizam Šiben
ske županije, govorila je o stanju 
u turizmu, uglavnom statističkim po

dacima o broju raspoloživih ležajeva 
u narednoj sezoni. Naglasila je kako 
je šibenska županija ponudila oko 
3000 ležajeva za prihvat turista i to 
uglavnom u hotelima koji su protek
lih pet godina zbrinjavali prognanike 
i izbjeglice a sada se uređuju. Novac 
su. kako je kazala, osigurali krediti
ma Hrvatske banke za obnovu i raz
vitak koji su krajnje nepovoljni, ali su 
jedini način da se hoteli pripreme. 
Bio je to zapravo protokolarni dio 
susreta koji je prethodio onomu što 
je trebalo biti glavno —  međusob
nim razgovorima predstavnika poje
dinih poduzeća u četiri oka. samo uz 
nazočnost prevoditelja. Rezultati tih 
razgovora nisu obznanjeni, za stolo
vima su se izmjenjivali predstavnici 
različitih poduzeća koji su željeli raz
govarati sa svojim kolegama iz Šta

jerske i direktorom štajerske Gos
podarske komore, a rezultati ako ih 
je bilo bit će vidljivi u budućnosti. 
Koliko su oni bili značajni za šiben
sko gospodarstvo? Petar Škender. 
predsjednik šibenske Gospodarske 
komore kaže kako je najvažnije us
postaviti prve kontakte između gos
podarstvenika a ovakav je način naj
jeftiniji i najbrži. Sve ostalo ovisi 
0  njihovim međusobnim interesima. 
Zdenko Zjačić, predstavnik Remon- 
tnog brodogradilišta Šibenika kazao 
nam je nakon razgovora da je riječ 
0  različitim interesima. Austrijanci, 
kazao je. traže tržište za svoje proiz
vode i to im je osnovni cilj a r^ša 
poduzeća su im u tomu loš partner 
jer nemaju novca, nama je glavni in
teres kako obnovi proizvodnju jer 
bez toga nema ništa. Jedno od pod

uzeća ovdje prisutnih želi prodati 
svoje uređaje za pročišćavanje vo
de. no nama bi bilo zanimljivije kada 
bismo našli zajednički interes u td- 
mu da se Remontnom brodogradiliš
tu pomogne da ono takve uređaje 
proizvodi, u tomu je smisao rtaših 
nastojanja. Petar Dabro, vlasnik Ši
benskog poduzeća -Dalmagradnja« 
bio je zadovoljan obavljenim razgo
vorima. To su austrijske tvrtke koje 
su svaka u svojoj branši kvalitetne, 
posebno ova koja proizvodi uređaje 
za pročišćavanje voda. posebno ako 
znamo da su austrijski zakoni u vezi 
sa zaštitom voda vrlo oštri tako da je 
za naše područje koje se bavi turiz
mom to posebno interesantno. 
U svakom slučaju vrijedno je s njima 
razgovarati, barem kako bi se primi
jenila neka njihova Iskustva. D.F.

KURT UHIMANN, DIREKTOR ZA ODNOSE S INOZEMSTVOM 
U ŠTAJERSKOJ GOSPODARSKOJ KOMORI

GODINU DANA ČEKAMO
PROJEKTE H O n U  KRKA

K urta Uhimanna, direktora za 
odnos s inozemstvom Štajer
ske gospodarske komore, 

predstavio je predsjednik šibenske 
Gospodarske komore Petar Šken
der kao osvjedočenog prijatelja Ši
benika i cijele Hrvatske, čovjeka koji 
je najzaslužniji za uspostavljanje 
međusobnih gospodarskih odnosa. 
Zanimalo nas je zbog čega je Šiben
ska županija zanimljiva austrijskim 
poduzetnicima:

—  Moja je ideja bila da dođemo 
u Šibenik. Bio sam 1993. godine 
u Splitu, Šibeniku i Zadru. Ustanovio 
sam da ovdje postoji potreba za ob
razovanjem gospodarstvenika, za 
TOslovne kontakte s Austrijancima, 
zao nam je što delegacija iz Šibeni

ka nije mogla doći u štajersku pa 
smo mi došli ovdje po onoj: kad ne
će Muhamed brdu. brdo. će Muha
medu. Bilo bi šteta da se ne uspos
tavi kontakt između gospodarstveni
ka iz štajerske te sa splitskog, dub
rovačkog. šibenskog i mostarskog 
područja. Vidimo da je tu osnovni 
problem što je privatna Inicijativa još 
uvijek slaba, a direktori velikih, ne
kad državnih poduzeća su inertni, 
oni čekaju da netko dođe k njima. 
Takvo ponašanje nije posljedica rata 
nego problem koji je prisutan u svi
jesti \ ^ ih  ljudi, a potječe iz bivšeg 
sustava.

•  Kakvi su vaši interesi u us- 
postavijanju te suradnje?

—  Mi želimo ovdje izvesti neke 
naše proizvode, ali i uvesti neke si
rovine kao što je vaš kamen. Znamo 
da vanjska trgovina nije jednosmjer
na ulica i ne možemo zahtijevati sa
mo da mi vama prodajemo svoje 
proizvode. Mi smo pogotovo zainte
resirani za osnivanje mješovitih pod
uzeća pogotovu zbog toga što mno

ga austrijska poduzeća dobivaju po
nude za posao u obnovi Bosr>e 
i Hercegovine i vaša bi nam poduze
ća trebala kao kooperanti ili kao par
tneri za zajednička ulaganja. Mora
mo samo objasniti vašim poduzetni
cima da ta mješovita poduzeća nisu 
samo golub koji će snijeti zlatno jaje 
nego treba zajedničko ulaganje I ri
zik kako bi se ostvario profit. Podu
zeće koje ne ostvaruje profit je mrt
vac. ono ne vrijedi.

•  S kakvim poduzećima želite 
surađivati? Sigurno znate da Je ši
bensko gospodarstvo u kolapsu 
I da nije baš sjajan partner.

—  Mi tražimo mala i srednja pod
uzeća koja su poslovno zdrava I koja 
su fleksibilna. Svjesni smo da nam 
se u ovakvim razgovorima prven
stveno žele nametnuti veća pi^uze- 
ća koja imaju problema, koja su bo
lesna a svi znamo da se njima uglav
nom više ne može pomoći. Problem 
je što vaši zakoni ne dozvoljavaju 
stranim poduzećima da kupe ta pod
uzeća i osnuju svoj menagement

i na taj način ih privatiziraju.
•  Imate H interesa za ulaganja 

u šibenski turizam?
—  Svakako. Kada smo prije godi

nu dana bili u Šibeniku razgovarali
smo o mogućnosti zajedriičkog ula- 

u o ib e -g ^ ja  u gradnju hotela Krka 
niku. Od tada Čekamo da nam poša
lju projekte, ali uzaludno. Imamo 
i skupinu investitora koji su zaintere
sirani za izgradnju marine u Šibeniku 
budući da velik broj austrijskih nauti
čara gravitira upravo ovom području. 
Čini nam se ipak da vaša vlisst najte
že prihvaća upravo strana ulaganja 
u turizam, u hotele i marine, što mi 
je donekle i razumljivo jer ml smo se 
u Austriji na tomu opekti. Gotovo 
smo sva atraktivna turistička pod
ručja prodali strancima. Ali s druge 
straru9. oni rade u Austriji i tu ostaju 
veliki porezi. Mr sudjelujemo za sada 
u obnovi i gradnji nekoliko turističkih 
objekata u Dubrovniku, na Visu te 
Umagu i to na taj način da jamčimo 
turističku popunjenost tih kapacite
ta. Dlana FERIĆ

u ŠIBENIKU ZAVRŠEN DVOTJEDNI SEMINAR ZA MENAOERE

DIPLOME DOBILO DVADESETERO ŠIBENČANA
U Šibeniku je u srijedu 15. svib

nja. dodjelom diploma, završen 
dvotjedni seminar za menađere ko
jeg su organizirale Gospodarska ko
mora Županije šibenske u suradnji 
s Gospodarskom komorom iz aus
trijske pokrajine štajerske. Seminar 
se organizira već drugu godinu za 
redom, te je i ove godine postigao 
jako dobre gospodarske rezultate. 
Diplome štajerske gospodarske ko
more priznate diljem svijeta dobilo je 
20 lenćana. a polaznicima ih je 
uručio Petar Škender. predsjednik 
Županijske gospodarske komore. 
Sudionike seminara pozdravio je 
i župan mr. Paško Bubalo kazavši 
kako su Austrija i Hrvatska oduvijek 
povijesno i gospodarski bile upuće
ne jedna na drugu. Suradnja između 
ovih dviju prijateljskih zemalja bila je 
nakratko prekinuta zbog domovina 
skog rata < agresije na Hrvatsku, ali 
sada je ona ponovno uspješno na
stavljena Marko Tomašić. jedan od 
predavača iz austrijskog grada Gra- 
za kazao je kako seminar smatraju 
kvalitetno i uspješno organiziranim. 
Polaznici su. međutim po njegovu

mišljenju, završili tek jedan mali dio, 
onaj lakši teoretski, no sada slijedi 
teži dio. odnosno njegova primjena 
u praksi. Najbolja potvrda za uspješ
nost seminara trebali bi biti rezultati 
ostvareni uspostavom veza s austrij
skim tvrtkama. Franz Werner nazoč
nima je priopćio i činjenicu da de
mokratskoj Hrvatskoj neće biti po
trebno puno vremena za uključiva
nje u suvremene europske gospo
darske tijekove, jer je Hrvatska odu
vijek dio Europe, i zato. jer je ona za 
to spremna. Hrvatska svoju priliku 
treba tražiti u turizmu jer je to zemlja 
s najljepšim otocima i najčistijim mo
rem. a Austrijanci će i dalje biti kao 
Što su to uostalom i do sada bili 
vjerni gosti Jadrana. Hrvatska još 
uvijek, smatra Werner. nije dovoljno 
zastupljena ili je slabo zastupljena 
u europskim gospodarskim pa i tu
rističkim promidžbenim sajmovima. 
Takav nedostatak treba odmah i što 
prije otkloniti kako bi Hrvatska kre
nula u sigurniju i sretniju budućnost. 
Uspješan zalog za to su i seminari 
koje svake godine završava sve veći 
broj mladih, sposobnih i perspektiv

nih ljudi iz cijele zemlje. Austrija je 
u svakom pogledu i na bilo koji rta- 
čin spremna pomoći i surađivati sa 
svojim prijateljima koji su tek odškri- 
nuli vrata za njih još uvijek nepozna
tog europskog tržišta. Diplome koje 
su uručene polaznicima seminara 
otvaraju im mogućnosti ne samo za

gospodarsku suradnju s Austrijom, 
već i s ostalim zemljama Europe 
i svijeta. Sljedeći seminar bit će od
ržan prema dogovoru dviju nadasve 
prijateljskih pa tek onda gospodar
stvenih komora.

8.B
(Snimio: V. PO LIćj

PUTOVI SURADNJE

OBRAZOVini
Obrtnička komora Šibenske 

županije povezala se s komorom 
mađarske županije VESPREM za 
vrijeme trodnevnog pos/efa njenih 
predstavnika tom mađarskom gra
du. O  vrlo plodnim rezultatima to
ga posjeta u četvrtak su novinare 
izvijestili Marko Kovač, predsjed
nik Upravnog odbora Šibenske 
obrtničke komore, Gordan Bara
ka, predsjednik ceha za ugostitelj
stvo i turizam, Vinko Krnić, pred
sjednik ceha trgovaca i Gordana 
Mraović, voditeljica ureda Komore.

U Vespremu. čija obrtnička ko
mora ima 7000 članica, razmijenje
na su Iskustva u organizaciji ko
morskog sustava i zakonodavnoj 
regulativi dviju država, izravno se 
kontaktiralo s mađarskim tvrtka
ma, dogovorena je zajednička pro
midžba i nastupi na sajmovima, 
a otvoreni su putovi za sve oblike 
poslovne suradnje naročito u trgo
vini. građevinarstvu i ugositeljsko- 
turističkoj oblasti. Posebno istak

nuto mjesto imat će suradnp 
u obrazovanju obrtničkih kadrova, 
rekao je Marko KOVAČ, predsjed
nik Obrtničke komore Šibenske 
županije.

U Vespremu smo posjeti nji
hove obrtničke Škole i specijaR^ 
rane radionice za učenike koje rs- 
će  isključivo rta tržišnom pnhcpu. 
Dogovoreno je povezivanje Škola, 
stručna s m je n a  i organizacija 
đačkih ekskurzija dviju župani^ 
Naši bi učenici imali Što naučiti i vi
djeti u Vespremu. a isto tako nji
hovi u Šibeniku, rekao je Marko 
Kovač.

—  Dvije velike mađarske turis
tičke agencije BALATONTOURS 
i P A TR ITU R TO U R S  pokazale su 
zanimanje za turističku ponudu ši
benske rivijere, naročito za oblike 
ekskluzivnog turizma, lov na tune. 
krstarenja, ronilačke športove, 
a ponudili smo im t lov na sokolo
ve po čemu je šibenska županije 
jedinstvena u svom dijetu Europe, 
izvijestio je novinare Gordan ^ -  
ka. predsjednik ceha za ugostitelj
stvo i turizam u Komori. Razmjena 
bi mogla, smatra on. biti obostra
na budući da je Balaton najpozna
tije turističko područje MAĐAR
SKE.

šibenski su obrtnici u Vespre* 
mu uspostavili vezu I s tamošn^ 
pirotehničkim centrom pa, postig; 
ne li se o tomu dogovor,
Mađari mogli prirediti vatromđ* 
svečanom otvorenju Međuran^ 
nog dječjeg festivala. Vespreffli 
obrtnici uzvratit će posjet u Kpî  
za vrijeme Festivala kada bt trebali 
biti potpisani zaključci o dogovo
reno] suradnji.

Oo
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U družnnj« građana »Sv. 
Mihovil« phrtdilo ja 
u ponadjaljak tribinu 
o tami »Podizanja apo- 

manika kralju Patru Kraiimiru 
IV.«. na kojoj su. kao gosti sud- 
jatovali mr. Paiko Bubalo, prad- 
sjadnik Odbora za podizanja 
spomanika, ta prof. Ivo Livako- 
vić I Alaksandar-Ala Gubarina. 
članovi Odbora. Puna dvorana 
u KraČimirovu domu. i mnogi Bi- 
banftani koji su diskutirali i po
stavljali pitanja, bili su najbo
ljom potvrdom zanimanja za 
projakt. koji ja. nakon dijgoga 
niza godina, nnogućnost ostva- 
ranja doživio tak u damokrat- 
skoj i samostalnoj Hrvatskoj. 
Proiatavii u najosnovnijim in
formacijama kroz povijast. Paš
ko Bubalo ja kazao da ja zami
sao o  spomaniku Kraiimiru na
stala jo i  1945. godine, za bo
ravka ZA V N O H -a i Vladimira 
Nazora u Šibeniku. Drugi put. 
podizanja spomanika rmjvaćam 
od svih hrvatskih vladara aktua
lizirano ja 1971. na inicijativu 
grupa gimnazijskih profesora, 
pa ja i tadašnja Skupština opći- 
r>a donijela odluku o gradnji 
spomarvka. ali ja Karadordavo. 
istaknuo ja Bubalo —  zajedno 
s hrvatskim proljaćam. srazalo 
i tu zamisao. Događaji iz 1990. 
potvrdili su da ja uspravljarija 
Hrvatska 20 godina prija bilo 
tak odgoder^o. S  uspostavom 
r>ove vlasti, projakt podizanja 
spomanika kralju Krešimiru 
opat dobija nacionalno znače
nja. i do danas ja odmaknuo 
i do užega izbora radova, nakon 
raspisanoga natječaja za idejno 
rješenje, na kojemu je po pozi
vu. sudjelovalo šesnaest istak-

IH A lU S IA V n i!
h

(Snimio: R. OOOER)

nutih hrvatskih kipara. Među nji
ma i dvojica Šibenčana —  Ante 
Despot..akademski kipar koji ži
vi u Zagrebu i Aleksandar-Ale 
Gubarina, sa šibenskom adre
som. član Odbora i jedan od 
obr>avljaČa ideje o podizanju 
Krešimirova spomanika u Šibe
niku. Izložbu radova stiglih na 
natječaj, Šibenčani su nedavno 
mogli razgledati, a kako ja po
znato. Ocjenjivački sud dodije
lio je dvije rtagrade —  Mariji 
Ujavić i Branku Ružiću. ta pre
poručio da se otkupe još dva 
rađa —  Vaska L i p o ^  i Ante 
Despota. Kako je kazao Paško 
Bubalo, to je konačna odluka 
Ocjenjivačkoga suda. s prepo
rukom da Marija Ujevič svoj rad 
doradi. Bubalo vjeruje da će

SJEDNICA OPĆINSKOG 
POGLAVARSTVA PRIMOŠ7EN

ISHODITI UPRAVUANJE 
NAD LUČKIM PODRUČJIMA
Na sjednici Poglavarstva održanoj u utorak, najvažnija toč

ka bilo je davanje mišljenja o području, koje bi po novim 
zakonskim propisima trebali biti u ingerenciji Županijskog 
upravnog odjela, a predstavlja tzv. lučka područja. Na pri- 

ediog Županijskog ureda za pomorstvo, lučka područja trebala 
bi obuhvatiti F ^ ru č je  rive u Rogoznici, rive u Ražnju, stare i no
ve rive u Primoštenu. Kada se ustroji lučka uprava preuzet će 
ingerenciju nad ovim područjima. Izvješće je podnio Ante Bo- 
gavčlć, koji je rekao da bi se što se tiče Rogoznice ovo područ- 
e trebalo proširiti na pojas od bivše tvornice ribljih konzervi do 
plaže, za Primošten od nove rive do lučice Porat, te cijelo pod
ručje stare rive, a ne kako je predloženo samo lukobran. U Ro
goznici bi se područje uvale »Luka« trebalo uvrstiti u lučko pod
ručje kao i uvala »Peleš«, uvala »Stupin« i uvala »Ražanj«. Po
stoji mogućnost davanja na koncesiju športskim društvima, ko- 
a djeluju na ovom području. Zakon je propisao da ha prijedlog 
Poglavarstva. Županija odnosno Vlada RH donosi odluku o pro
blematici lučkog područja. Načelnik Josip Perkov rekao je da 
»bi trebalo inzistirati kod Županije dobivanje upravljanja nad 
lučkim područjima. Postoji mogućnost formiranja svoje lučke 
uprave, ili u suradnji $ ostalim obalnim općinama kojih ifna četiri 
formirati zajedničku lučku upravu«. Postoji mogućnost osniva
nja trgovačkog društva koje bi upravljalo ovim područjima koja 
su uzeta u koncesiju.

Zamolba JKP »Bucavac« izazvala je reakciju članova Pogla
varstva. koji su iznijeli mišljenje kako na području Rogoznice 
kontejneri koji se tamo nalaze nisu u funkciji, a prostor oko njih 
nije uređen. Načelnik je rekao da Što se tiče odvoženja sme<^ 
postoji dogovor s »Primoštenom« d.d. da pomogne u tom dije
lu. Problem je što se smeće odvozi u Trogir, a ne kao od nedav
na u Šibenik, ovo povećava troškove »Bucavca«.

Milan Ban je predložio da se financira rad dva radnika, koji 
bi održavali groblja na području Općine o čemu će se dogovor 
postići sa direktorom JKP.

Na sjednici je prihvaćena ponuda »Buljan cesta« iz Splita 
o postavljanju vertikalne i horizontalne signalizacije u Primošte
nu i Rogoznici. Cijena radova je 37.000 kuna. Vezano za proble
matiku vodoopskrbe u Rogoznici rečeno je da se cijevi nalaze 
na mostu, ali postoji problem u određivanju trase vodovoda. On 
će se pokušati riješiti u četvrtak $ predstavnikom »Vodovoda«.

N a kraju je data podrška Županijskom poglavarstvu vezano 
za problematiku gradnje termoelektrane na ovom području. Od
bijena je svaka mogućnost određivanja njene lokacije.

SImeona PANCIROV

pum oSk n

JAVNA RASPRAVA 0  NACRTU PROSTORNE 
KONCEPCIJE OBALNOG P O J A S A ^  

RADUCAIUUCEMALARADUCA
Nakon stavljanja na uvid nacrta uređenja uvale »Mala Radu- 

ča« nazvanim »lungo mare«, koji građani od 14. svibnja mogu 
pogledati u galeriji Rudina od 8 do 14 sati u sljedećih osam da
na. na redu je javna rasprava.

Stoga će se danas u galeriji »Rudina« održati javna rasprava 
na kojoj će biti nazočan i projektant arh. Josip Pancirov. Poče
tak je u 17 sati. S.P.

Odbor to i prihvatiti, lako nije 
obvezan. Nakon dorade, rad 
Marije Ujević trebao bi. konač
no, postati spomenikom Kreši
miru. Tu  međutim, počinju neke 
od nedoumica, koje su bile na
značene u javnoj polemici izme
đu Ale G u ^ rin e  i Paška Buba
la. Guberina je naime, u više na
vrata navodio da su. prilikom ra
da Ocjenjivačkoga suda, pre
kršene odredbe Pravilnika O d
bora. koji ima konačnu riječ. Ta
ko su. por^ovio je Guberina. do
dijeljene dvije druge nagrade, 
bez prve i treće, iako Pravilnik 
određuje po jednu od svakih. 
Nadalje. Odboru se nameće do
rada. iako je još prije to tijelo 
odlučilo o tome uopće r>e gla
sovati. Za Guberinu je tako. na-

OSNOVANA 
PODRUŽNICA 

$UVLAH<i

tječaj završen, a cirkusom je 
nazvao i kriterije po kojima se 
održavala izložba radova —  ta
ko primjerice, u Zagrebu nije bi
lo imena nagrađenih. Nasuprot 
tome, Bubalo je na tribini us
tvrdio kako je sve rađeno 
s odobrenjem i privolom Odbo
ra. Naposljetku, polemika se na 
tribini, od formalnih problema 
u dosadašnjim postupcima za 
izgradnju spomenika, razvila 
u raspravu o izgledu spomeni
ka, ali i o  još nekim nedoreče
nostima. Tako je Leo šupuk pri
govorio što uz svaki rad nisu bi
la predstavljena rješenja arhi
tektonskoga odnosa spomeni
ka u prostoru i izgled na lokaciji 
koja je odabrana, a zamjera 
i što u katalogu izložbe nisu po-

U Šibeniku je 10. svibnja 
održana Osnivačka 
skupština Podružnice 
SUVLAH-a Saveza ud

ruženja za zaštitu i unapređenje 
vlasništva i vlasničkih prava 
u Republici Hrvatskoj. Pedese
tak nazočnih Šibenčana kojin>a 
je u bivšoj državi imovina odu
zeta konfiskacijom, nacionaliza
cijom ili eksproprijacijom, za 
predsjednika Podružnice izab
ralo je prof. Branka Biažića, 
a za tajnika Maria Lušića. Prvi 
pokušaj osnivanja podružnice* 
u Šibeniku bio je 1990. godine, 
nedugo nakon što je u Zagrebu 
osnovan SUVLAH. ali su tadaš
nja zbivanja i nagovještaj rata 
u Hrvatskoj omela sve daljnje 
aktivnosti. SUVLAH u Hrvatskoj 
okuplja oko 60 tisuća članova 
a desetak tisuća u inozemstvu, 
no uključujući sve nasljednike 
vlasnika otete imovine ta se 
brojka penje i do 700 tisuća. 
Kako je to i u svojoj prigodnoj 
riječi na Osnivačkoj skupštini 
napomenuo B. Blažić. SUVLAH 
je 1991. godine utječući na sa
borske zastupnike, uspio isho- 
dovati Zakon o denacionalizaci
ji. i čak su dva prijedloga Zako
na 1991. i 1992. prošla u Saboru 
prva čitanja ali su nakon toga 
povučena iz procedure. Kako je 
u međuvremenu u Hrvatskoj 
sve do kraja 1995. godine bjes
nio najžešći rat. nije se moglo 
inzistirati na daljnjem provođe
nju zakona iz domoljubnih i mo
ralnih razloga. Sada kada je ko
načno nastupio mir. ponovno 
smo se aktivirali, kako bismo 
organizirano nastupili u zahtje
vima za rješavanjem naših pra
va. odnosno da bismo Sabor. 
Vladu i predsjednika države 
podsjetili na predizboma obe
ćanja od prije šest godina, kada 
je rečeno da će se provesti de
nacionalizacija. Prijedlog zako
na o odšteti za oduzetu imovi
nu. stav je SUVLAH-a s izvan
redne skupštine Udruženja od
ržane krajem siječnja ove godi
ne, da je u potpunosti pravno 
neprihvatljiv, a ono što je po
sebno zanimljivo jest i dvojba 
među pojedinim saborskim za
stupnicima o tomu na koji način 
vratiti imovinu, a da to ne stvori 
nove probleme, kaže B. Blažić 
i dodaje:

—  Gosp. Ante šare. šiben- 
čanin, unuk Stipe šare. pri to-

sebno bili predstavljeni pozivni 
autori, različito od autora koji 
su se na natječaj sami prijavili.

Govoreći o potrebi definira
nja lokacije za spomenik, koji 
svakako, jest i nešto više od 
umjetnosti. Gustav Ćervar, pro
čelnik Ureda za prostorno ure
đenje u Gradskome poglavar
stvu. kazao je kako Ocjenjivački 
sud i nije imao mnogo izbora iz
među radova, koliko ih je bi
lo u konkurenciji. Kritizirajući 
modernizam rada Marije U je ^ .  
sublimiran pred kraj tribine u ri
ječima Iz publike; »Hoće li nam 
kralj imati glavu kao gušteri
ca!?«. Božo Eriki je kazao da 
spon>enik mora biti prepoznat
ljiv i realističan a tako misli 
i Ivan Rude. za kojega stanovita 
konfuznost natječaja proistječe 
iz konfuznosti Odbora. Kako je 
Rude r>apomenuo. trebao je biti 
propisan projektni zadatak i do
dijeljena prva nagrada, a ne da 
kralja naslućujemo. Obrazlažući 
iz b ^  O c je n ji^ k o g  suda. Paš
ko Bubalo je kazao da su realis
tični spomenici stvar prošlosti, 
a Ivo Livaković napomenuo da 
treba cijeniti Ocjenjivački sud 
i njegovo mišljenje o izgledu 
spomenika koji grade svi Hrvati 
u domovini i dijaspori. Kako su 
podvukli, još je mnogo lokacija 
u gradu koje su zaslužile spo
menike zaslužnim Šibenčanima, 
pa će i to biti prilika za kipare. 
Do tada. Paško Bubalo apelira

da akcija na podizanju spome
nika ne zastane, a Mario Kovač, 
gradski vijećnik u kratkome iz- 
l^ a n ju  kazao je kako se na tri
bini samo uvjerio kako je mno
go toga prijeporno —  od nov
ca. preko izbora rada pa do lo
kacije. pa je uvjeren da smo na 
početku posla koji će potrajati 
još r>ekoliko godina. Hoće li rad 
Marije Ujević, preporučen za 
»kreativnu doradu- —  postu
pak koji je mnogim diskutanti
ma bio rtejasan. rta posljetku bi
ti i izvedbeni, i hoće li Odbor na 
to pristati, iako je. kako je ka
zao Guberirta. jc^ prije izglasao 
da o  tome rtema glasovanja, po
kazat će se skoro. Zanimljivo je 
međutim, da. prema Pravilniku 
Odbora, ruti prvortagrađenl rad. 
da je bio izabran, ne obvezuje 
nikoga da bude i izvedbeni, pa 
je taj krug formalrtosti očito 
probijen odlukama Ocjenjivač
kog suda koje je Odbor kasnije 
potvrdio glasovanjem. Zbog to
ga Ale Guberina prosvjeduje, 
pa je i na tribini kazao da njego
vo rtezadovoljstvo ne izvire iz 
povrijeđenosti Što njegov rad 
nije medu rtagrađenima, te da 
će šibertćani rta posljetku, od
lučiti o ortome o čemu bi trebali 
»  o  spomertiku svome kralju. 
Inače, čulo se na tribini, za pod
izanje spomenika kralju Kreši
miru bilo je sakupljerto 370 tisu
ća kurta. a rta računu je ostalo 
40 tisuća. Akcija se dakle, rta- 
stavlja. B.P.

5  osnivanja Podružnice

POVRAT IM O V K  M J l l O  JE
mu objašnjava kako model na
turalne restitucije državu ne bi 
koštao ni kune, budući da bi 
kompertzaciju nepostojeće 
imovine i eventualno novčano 
obeštećenje pokrila bez velikih 
potresa postojeća državna imo- 
virta. Taj model bi ponovno us
postavio stvarne vlasničke od
nose. koji su prijeko potrebni 
i zbog budućih investiranja 
u Hrvatskoj. Jer, kako je to re
kao i gosp. Jan van Hamert na 
Međunarodnom skupu o refor
mi katastra u Tuheljskim Topli
cama 1993. godine, vraćanje 
imovine s ciljem da se isprave 
nepravde od prije četrdeset go
dina. u skladu je s nastojanjima 
europskog društva i vlasnička 
su sigurnost za ulaganje stra
nog kapitala u Hrvatsku.

Prema najnovijim Informaci
jama iz središnjice SUVLAH-a. 
Prijedlog Zakona o odšteti za 
oduzetu imovinu trebao bi u sa
borsku proceduru ući sljedeći 
mjesec, i po svemu sudeći bit 
će za vlasnike oduzete imovine 
povoljniji od dosadašnjeg, čulo 
se na skupu u Šibeniku, i sada 
je konačno prava prilika, nagla
šeno je. da se naši problemi ri
ješe, jer kako je to rekao pred
sjednik šibenske podružnice 
SUVLAH-a »mi novac ne treba
mo. mi samo tražimo da se oza
koni da nam pripada ono što 
nam je oduzeto«. Blažić je pod
sjetio i na prijedloge koji su se 
mogli čuti i na sjednicama Sa
bora, kako bi se imovina vraćala

DEMOKRACIJE
samo hrvatskim državljanima, 
s čime se vlasnici apsolutno ne 
slažu, jer »zašto moja sestra 
koja primjerice živi u IMiji nema 
pravo na ruislijeđe svojeg 
oca?!«

Šibenčani kojima je u biv
šem sustavu oduzeta imovina, 
izrekli su na skupu održanom 
u prostorijama Mjesnog odbora 
Stari grad. primjedbe na dava
nje u zakup poslovnih prostora 
koji su njihovo vlasništvo, upu
ćujući pri tomu najveće zamjer
ke gradskoj upravi, odnosno 
gradonačelniku A. šupuku. »To 
je«, kaže B. Blažić »napravljeno 
po zakonima bivše države i mo
ralo se čekati donošenje zako
na o povratu imovine. Inače, 
prema dosad prikupljenim po
dacima u Šibeniku ima šezde
setak vlasnika ili izravnih na
sljednika oduzete imovine, no. 
svakodnevno se javljaju novi 
ljudi.«

Ako Prijedlog Zakona o od
šteti ha oduzetu imovinu bude 
neprihvatljiv za njezine vlasnike, 
u SUVLAH-u je već odlučeno, 
rečeno je na Osnivačkoj skup
štini šibenske podružnice, da 
će se održati mirni prosvjedi po 
cijeloj Hrvatskoj, koji bi čak 
mogli spriječiti i ulazak Hrvat

ske u Vijeće Europe. Što vlasni
ci oduzete imovine ne žele i vje
ruju da do toga neće doći. Nad
ajući se kako će uskoro moći 
ostvariti svoja prava, vlasnici 
oduzete imovine s nestrplje
njem očekuju da se u lipnju na 
sjednici Sabora raspravi spo
menuti Prijedlog Zakona, jer na
glasio je to i prof. 6 . Blažić »po
vrat imovine mjerilo je demok
racije«. citirajući pritom članak 
3. Ustava RH. koji određuje naj
višim vrednotama ustavnog po
retka —  jednakost, socijalnu 
pravdu, poštivanje prava Čovje
ka, nepovredivost vlasništva 
i vladavinu prava. Č\. 5. Ustava 
RH određuje da je svatko du
žan držati se Ustava i zakona, 
te poštivati pravni poredak, čl. 
14. određuje da su svi pred za
konom jednaki, čl. 48. jamči 
pravo vlasništva i pravo naslje
đivanja. čl. 49. određuje da se 
prava stečena ulaganjem kapi
tala ne mogu umanjiti zakonom 
ni drugim pravnim aktom i ko
načno čl. 17. Opće deklaracije 
o pravima čovjeka, koja se pri
mjenjuje temeljem čl. 134. Usta
va RH. određuje da nitko samo
voljno ne smije biti lišen svoje 
imovine. N. FRIGANOVIĆ

(SnlRrio; V. POLIĆ)
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DOBAR POČETAK TURISTIČKE PREDSEZONE U ŽUPANU! ŠIBENSKOJ^

CTIftll ftAC TI 17 y  lES JI!5U  ,,6U w
t u r i z a m

N akon pet godina i ratne stanke, turi
zam je u Šibenskoj županiji počeo po
kazivati znakove života. Skupina od 

šezdesetak gostiju iz Austrije i Njemačke 
stigla je uz pomoč agencije "Tom ić— rei- 
sen** u vodički hotel >*lmperijal«. čiji je vlas
nik HTP »Rivijera«. Oni su smješteni u depa- 
dansama »Flora Madera« koje su prošle go
dine obnovljene jer glavna hotelska zgrada 
još nije uređena, ali radovi su pri kraju. 
U svakom slučaju to je od 1991. godine prva 
organizirana skupina turista koja boravi 
u Vodicama, nekadašnjoj turističkoj meki. 
Do sredine lipnja u »Imperijal« bi trebalo do
ći još oko 200 gostiju iz Njemačke i Austrije 
posredstvom agencije »Tom ić— reisen«, 
a najavljeni su i gosti iz Češke i Slovačke. 
Svoja je vrata turistima, nakon pet godina, 
ponovno otvorio i pirovački hotel »Miran«.

također vlasništvo »Rivijere« u kojem tre
nutno boravi svega desetak turista, ali se 
prva veća skupina Nijemaca očekuje za ne
koliko dana. Svaki pojedinačni gost sada 
vrijedi kao njih stotinu prije rata, jer ovo je, 
kako kažu djelatnici »Mirana«, novi početak. 
U »Miranu« je protekle četiri godine boravila 
Hrvatska vojska i trebalo ga je posve obno
viti. Novac za to osiguran je kreditom Hrvat
ske banke za obnovu i razvitak kao i za ho
tel »Imperija!« i hotel je u svakom slučaju 
zasjao nekadašnjim sjajem. Ovog je tjedna 
u njemu boravio i direktor njemačke agenci
je »Obena« koja će najvećim dijelom ovog 
ljeta puniti »Miran« i to gostima-naturistima. 
a kako doznajemo, »Obena« je za sljedeću 
sezonu zainteresirana i za hotel »Marina lu
čica« u Primoštenu koji je također prije rata 
bio specijaliziran za naturiste.

IVAN TOMIĆ, VLASNIK AGENCUE 
•TOMIĆ-REISEN*

GOSTE JE
TREBALO
BOUE
DOČEKATI

»Tom ić— reisen«, turistička agencija koja 
ima sjedište u Salzburgu. prva je na šiben
sko područje dovela organizirane skupine 
gostiju. Nijemaca i Austrijanaca. Njen vlas
nik, Ivan Tomić, tvrdi da je ta agencija poče
la raditi tek 1988. godine i to s jedinim auto
busom a da danas imaju 54 autobusa, raz
mišljaju i o kupnji aviona i otvaranju avion
ske linije Austrija— Dalmacija ako za to do
biju dopuštenje. Osim turizmom, Ivan Tomić 
bavi se i kako kaže proizvodnjom i trgovi
nom pa je tako osim što je doveo goste. 
»Rivijeri« prodao i svoje madrace za obnov
ljeni hotel »Imperijal«. Rođeni je Mostarac 
ali već puno godina, kaže živi u inozemstvu.

•  Jeste U Imali problema s organizira
njem putovanja u Dalmaciju jer ovdje pet 
godina Ipak nije bilo turizma?

—  Ljudi se boje doći ovamo, posebno 
zbog blizine Bosne. Treba uložiti puno na
pora kako bi se aranžmani za ovo područje 
prodati i trebala je zaista snažna promidžba. 
Osim toga u Austriji i Njemačkoj drastično 
je pala prodaja ljetovanja u Hrvatskoj nakon 
događaja u Mostaru i n ^ a d a  na gospodina 
Kolnika. Moj autobusni booking je pao na 
20 posto i to je za mene veliki gubitak jer 
sam samo za slanje promidžbenog materija
la. koji sam izradio za Novi Vinodolski i Vo
dice. na brojne adrese potencijalnih gostiju 
potrošio 500.000 DEM. Lani sam primjerice 
na Kvarner doveo 1500 gostiju, ove godine 
ću samo 200 .

•  Jeste II zadovoljni onim Što se gosti
ma ovdje nudi?

—  Hoteli su u redu i na to nemamo pri
mjedbi. S »Rivijerom« dobro surađujemo. 
Samo Čini mi se da druge stvari nisu niti pri
bližno povoljne. Uz magistralu su vidljive

hrpe smeća. Šibenik se nije dobro pripre
mio. Turisti primjećuju prljavštinu na ulica
ma u starom gradu koji ih posebno zanima, 
ispisane zidove važnih zgrada i slično. Osim 
toga ovdje im je izvanpansionska potrošnja 
iznimno skupa i svi zbog toga negoduju.

#  Što očekujete od ove sezone?
—  Ova će sezona bit) probna i vjerujem 

da neće u Dalmaciju doći tako puno gostiju 
kao prije rata. Mi smo prije rata u Hrvatsku 
dovodili oko 50.000 gostiju. Do sada imamo 
zakupljeno od Istre do Dubrovnika 3400 le
žajeva. Vjerujem da će sljedeća turistička 
sezona biti puno bolja, ali uvjet je i da se lju
di u Hrvatskoj počnu drukčije ponašati i da 
se povede više računa o gostu.

SKRADINSKA M ARINA -  
POVRATAK NAUTIČARA

GOmUOUZE

Skradinska marina koja je proteklih ratnih 
godina umjesto ciljem nautičara bila ci
ljem neprijateljskih projektila nalazeći se 
gotovo uz samu bojišnicu, ponovo je po
čela privlačiti turiste. U proteklih dvade
setak dana posjetilo je gotovo stotinu 
brodova, uglavnom stranih nautičara. Me 
đu njima je dosta onih koji su prije rata 
bili stalni gosti te marine i jedva su. kako 
kažu. čekali da se mogu vratiti. Bračni par 
Falise iz njemačkog grada Hertena, 
u Skradinu boravi već nekoliko dana. »Vi
še od 20  godina dolazili smo prije rata 
u Skradin, kaže Artur Falise, jer ovdje je 
priroda rrajljepša. Protekle četiri godine 
ljetovali smo u Istri ali jedva smo čekali 
da se vratimo ovdje«. On ističe kako će, 
kada se vrati u Njemačku svim svojim po
znanicima pričati o tomu kako ponovo 
mogu doći u Skradin i na šibensko pod
ručje jer i on sam želi da se tu turizam što 
prije obnovi. Većina nautičara zadržava 
se u skradinskoj marini samo nekoliko 
sati, uglavnom kako bi posjetili Skradin- 
ski buk. Možda je tako i bolje jer ta mari
na nije niti približno spremna za prihvat 
gostiju, nema niti uređen sanitarni čvor. 
Radovi su počeli više od mjesec dana 
i još nisu dovršeni. Uređenje pontona 
u marini tek bi trebalo uslijediti iako su 
sami djelatnici marine napravili najviše 
što su mogli. A CY, koji je vlasnik marine, 
najavio je. prema riječima njegova gene
ralnog direktora, da će u obnovu Skradin 
ske marine uložiti 1.5 milijuna DEM ali to 
se još nije ostvarilo. Istina je da nautičari 
u skradinsku ntarinu dolaze prvenstveno 
kako bi uživali u ljepotama Skradina 
i Krke ali ipak im treba pružiti barem os
novne uvjete za taj boravak.

Kamem žrvnji Krtanlh mSnica vrtfeB su te đo j eoiand—

V eć gotovo 15 godina 
imamo nacionalne par
kove koje u turističkoj 

promidžbi »verificiramo« tako 
što ih prikazujemo svijetu na 
filmovima i slikama, a u nabra
janju ponude i mogućnosti Žu
panije obično kažemo da su 
»...tu i dva nacionalna parka«. 
Kao da su oni sami po sebi 
magnet koji čarobno privlači 
sve i svakoga koji se vrte oko 
našega turizma. K tome su se 
(prije rata) dodavale i brojke 
0  posjetiteljima koje su se pi
sale sa Šest z n a m e n ^ . 
U stvarnosti, u svakodnevnoj 
turističkoj praksi, događale su 
se uglavnom dvije temeljne 
stvari: jedna je posvemašnji 
stereotip ponude i na Krki i na 
Komatima, a druga moguć
nosti da se ipak vide fasciruin- 
tne ljepote kraško-kopnenog 
i otočkoga krajobraza kojemu 
se malo gdje u Europi može 
naći takmaca.

Sve dosadašnje uprave na
cionalnih parkova u Šibeniku

p ima 
kac

to su dobro znak u 
čun prve, ovu čti po- 
nentu« ponude 
bolje unovčiti, li 
tako organizirajug iflu- 
gi« i »fish-picioi§dni 
i nemaštoviti iz 
posjetitelji doiazilub- 
rovačkih hotekl dići 
koji su goste vod 
nisu ni riječi znš 
me što su 
podvaljujući 
i obične filmski 
one na Manig^fna- 
li »Dugi brodovkl »eti) 
za »rimske grada ćne 
gluposti. Nije bo|
Krki. Tamo su se 
mali deseci ■ti’ 
kojih je tek poodi 
služio) turiste vd 
ljepoticom«. Jedu eka 
cura-vodič.bilatoi ovi
ta« da je gostima' 
su prati kretanj/t na* 
garof sOuom ui ; 
kako )e to »daLmAer- 
cedes«(l). Naravn u to

,u e ^ iM Q š n m  i.

na
oti-
od
za-
lom

Četvrtak, 9. svibnja
Zadnji je dan devetnice 

Gospi od Loreta. vrijeme je 
kada vjernici ispovijedaju gri
jehe, moli se i posti. Ovaj dan 
za sve Primoštence ima pose
ban značaj bez obzira na to da 
H redovito pohode sv. mise ili 
to čine samo na najveće blag
dane. Svi očekuju večer kada 
se u spomen Gospi pale vatre 
koje zovu »žežincima«.

Ovog je puti k)g 
paljenja otvoren će- 
ničkih radova 0 oi- 
ten«, a gotovo i ^  
i oni koji žive nej lje, 
a rođeni su u Pna tla- 
ze na ulice di ajf̂ ži- 
nača« kao i u 
osvijetli put svim 

Običaj je jod ii in-e. 
mena da se ne di >uii 
kadulja koja 86 sd 'se- 
tak dana i savijen >ck

>na



N A aO N ALN I PARKOVI, O N O  ŠTO JESU I O N O  ŠTO NISU U NP KRKA I U NP KORNATI

Napisao I snimio: 
Jotko ČELAR
tjetitelja će zarobiti loša ugos
titeljska >*ponuda*< uz neko 
simbolično kupanje ili čak bez 
toga. I baš Je sve to ono Što 
čini rečeni stereotip pristupu 
nuđenja I Kornata i Krke kao 
nacionalnih parkova.

M ože li se, dakle, danas, 
uoči, nadajmo se, novoga uz
leta turizma posegnuti za  ne
čim izvornim u oba N P-a? što 
je s Krkinim mlinicama i starim 
stupama, koje su nekoć radi
le? Što Je s ponudom koja se 
neće sastojati samo od vina 
i rakije u bojama i Jela u Jedno
me restoranu? što Je u Korna- 
tima s pravim ribarskim ugo- 
đajima i običajima lišenim pat- 
vorima i imitacija? I na Krki 
i na Komatima uvijek Je bilo 
i izvornosti. Nije istina da su

I  lajakom  pod slapovim a-kada ponovno?

samo detalji koji i s mnogim 
drugima i ne moraju značiti 
neku drastičnu pojavu. Ne 
m ože se kazati da je propuš
ten važan cilj da turisti vide 
prirodne krasote ovoga dijela 
Hrvatske, ali se malo činilo da 
ih i upoznaju, da im se pribli
že. da ih po drukčijim značaj
kama upamte. Onaj tko nije 
doživio komatske zore i crve
ne sutone s uzvisina što miri

šu na smilje I kadulju, tko nije 
slušao govor mora uz hridinu, 
čavrljao s ribrom i kornatskim 
pastirom, tko nije bolje vidio 
Lavsu, Komat, Lavranku, Ma
nu Žu i Proversu. neće znati 
Što su Kornati. Ali ako je to 
želio morao se sam za to po
truditi, ako već nije -R o b in - 
zon«, ili ne boravi u marini ili 
nema vlastita broda ili jahte. 
Umjesto niza zanimljivosti po - Zamamna priroda nad kUsumma otoka Mana

Kornata prMače 
moatad rimskog grada^

orre danas nestale. Samo se 
krivim postupanjem činilo da 
one uzmiču. Kanjon Krke gdje 
je bilo i »Atlasovih« kajaka ne 
može uzmaknuti, ali ga valja 
približiti ljudima. Tko  nije oću- 
tio i onu divotu kanjona izme
đu Roškoga stapa i Arande- 
lovca, »miris i zvuk tišine«, ta
kođer ne zna što je Krka. U p 
rava sada obnavlja mlinice i či
ni još ponešto da bi vratila 
»autohtonost« na rijeci. U Kor
netima je sve po starom. Drže 
se simpoziji, a malo je toga 
novog na prizorištu. I onda. 
valja okrenuti stranicu, naći 
mjeru između »masovnoga tu
rizma« u tim predjelima kojima 
nas Bog obdari i pravoga Čov
jekova doživljaja. Kada se to 
ponudi moći će se i (dobro) 
prodati.

pa Perkova slavlju su se pri
družili i pročelnik Županijskog 
ureda za kulturu, prosvjetu 
i šport Franko Čeko. načelnik 
Općine Vodice Rade ivas. do- 
župan bjelovarsko-bilogorski 
Ivan Raos, zapovjednik 
IFO R -ove baze u Primoštenu. 
pukovnik Schmaier i njegov 
zamjenik, te poseban gost iz 
svetišta u Lorettu Roberto 
Stefanelli. U poTOdnevnim sa
tima učenici O S  »Primošten« 
prigodom Dana škole izveli su 
na Trgu  biskupa Josipa A m e - 
rića program s kojim su nastu
pali na U D R A N U  96. Zatim je 
promenadom limenih glazbi 
Vodica. Tisnog i Primoštena 
počeo program, koji je oduše

vio mnoge, posebice djecu, 
koja su veselo slavila.

Dan još nije bio gotov jer 
su mnogi mladi bili spremni za 
odlazak u »Auroru«.

Subota. 11. svibnja
U crkvi sv. Jurja nastupili 

su amateri iz Opuzena, koji su 
izveli dramski i glazbeni pro
gram. Mješoviti zbor župe sv. 
Stjepana pod ravnanjem čas
ne sestre Marinele Delonga 
I uz glasovirsku pratnju prof. 
Marije Grabovac izveo je pro
gram duhovnih i domoljubnih 
pjesama.

Po riječima sestre Delonga 
ovaj zbor okuplja mlade, a dje
luje četiri godine.

Amatersko kazalište izvelo 
je dramu »Urotnici« Mira Gav
rana, a radi se o posljednjem 
danu Petra Zrinskog i Frana 
Krste Frankopana, koji u beč
kom Novom Mjestu čekaju 
tren svog pogubljenja. Uloge 
su tumačili Antonela Kostić, 
Darko Popić i Miro Vidović. 
Redatelj predstave je Mario 
Mismer, koji je četrdeset godi
na radio u sarajevskom teatru.

Ova predstava je do sada 
izvedena 47 puta i to u Nje
mačkoj. Mađarskoj, te u čita
voj Hrvatskoj.

Inače, opuzensko kazalište 
djeluje već pedeset godina, 
a ima petnaestak aktivnih čla
nova. SImeona P A N C IR O V  

(Snimio :V. Polić)

Sveta misa održana je rta otvorenom

gare. Danas je to pomalo ne
stalo jer svi rade kupuju ciga
rete, nego da se muče na stari 
način.

Žene na ovaj dan posebno 
vode računa o izgledu kuće 
i njenom uređivanju, a nekada 
su i narodne nošnje iznosile 
van kako bi se pripremile za 
sutrašnji blagdan.

Petak, 10. svibnja

U 5 sati je početak liturgij
skog slavlja kada najviše stari
ji ljudi dolaze na sv. misu, te 
su najčešće hodočasnici, koji 
su nekada pješice dolazili iz 
mnogih mjesta. Danas je to 
drukčije jer doba je tehnike.

a ostalo je vrio malo onih koji 
čine veće žrtve. Ovaj dan su 
mnogi odredili za svoj zavjetni 
kada se posebno mole i prino
se darove Gospi od Loreta. 
Ona je mnoge spasila od bo
lesti. a za vrijeme 2 . svjetskog 
rata i od smrti. O  tome posto
je mnoga svjedočenja koja su 
i zapisana kao dokaz Gospine 
snage i čovjekove vjere.

Ove godine kao i mnogih 
prije slika Gospe od Loreta sa 
zlatom, koje su vjernici poklo
nili u procesiji, nošena je unu
tar zidina starog dijela Primoš
tena. U z pratnju glazbara, 
crkvenog pjevačkog zbora, 
brojnog svećenstva i puka, 
povorka je uz blagoslov šiben

skog dr. Srećka Badurine do
šla do crkve sv. Jurja, gdje je 
održana sv. misa.

Tijekom svoje propovijedi 
dr. Badurina istaknuo je brigu
0  obitelji i njenoj obnovi, kao
1 obnavljanje svih razrušenih 
domova. »N a današnji dan za
ista moramo preporučiti i na 
poseban način moliti za obno
vu i duhovno ozdravljenje, 
kršćansko ozdravljenje obitelji 
kao zajednice. O  zakonodav
stvu države ovisi kako će se 
ostvariti moralna i ženidbena 
snaga obitelji. Jako smo neza
dovoljni da se mnogi zakoni 
nisu ukinuli i poboljšali, rekao 
je dr. Badurina.

U z načelnika Općine Josi
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U MURTERU ZAVRŠEN 36. FESTIVAL HRVATSKIH KAZALIŠNIH AMATERA

Okrugli stol zadnjeg dana 36. festivala hrvatskih kazališnih amatera (siiieva) : Jasna Bilušić (članica Žirija). Magdalena Lupi (Članica Žirija). 
Jakša Fiamengo (voditelj Okruglog stola), Davor Mojaš (predsjednik žirija) i Lađa Čale-Feldman (seieidorica)

NAJBOLJA ZAGREBAČKAo vogodišnji 36. festival 
hrvatskih kazališnih 
amatera što se 
u Murteru održavao 

od 8 . do 11. svibnja pokazao 
je sav sjaj i žilavost onih koji
ma je kazalište u krvi. premda 
svoju materijalnu egzistenciju 
ostvaruju negdje drugdje.

Tijekom četiri dana, koliko 
je trajao festival, u službenom 
dijelu programa nastupilo je 
12 ansambala iz cijele Hrvat
ske. Nastupili su tako kazališ
ni amateri iz Huma na Sutli, 
Metkovića, Gata. Starog Gra
da. štrigova. Zagreba. Rijeke, 
Hvara i Žrnova. S obzirom na 
kazališnu poetiku podijeljeni 
su u tri skupine, pa su prva 
dva festivalska dana pripala 
tzv. pučkom teatru. Trećeg 
dana Festival je ugostio ino- 
vacijski, istraživački amaterski 
teatar, kako u sferi dramskog 
teksta, tako i u redateljskom 
postupku. I na kraju, zadnji 
festivalski dan pripao je mla
dima i kazalištu za najmlađe.

Najboljom predstavom 
u cjelini proglašena je pred
stava S. Becketa W HAT W HE- 
RE u režiji Marina Blaževića 
i Izvedbi Studentske kazališne 
grupe >*Aiba*< iz Zagreba. Da
vor Mojaš, predsjednik Ocje
njivačkog suda. tu je odluku 
ovako objasnio:

—  Čini mi se da se pred
stava zagrebačke grupe »Al- 
ba« izdvajala iz svega viđe
nog. Ta predstava nudi zaok
ružen kazališni koncept, do
sljedno ostvaren, izborom au
tora. načinom igre. samom vi- 
zualizacijom i pitanjima koja 
načinje, čini mi se više nego 
odgovara, ta predstava pro

G R U P A »
Najbolja predstava u cjelini pripala 
istraživačkom teatru •  Najbolje glum
ačke uloge ostvarene u puckam 
teatru •  Devetogodišnja Anita Kustura 
osvojila i publiku i kritiku

ii

vocira vrijeme u kojem je na
stala. automatski i našu sva- 
kodnevicu, što je po mom 
mišljenju temeljna nakana ka
zališta.

Nagrada za najbolju žen
sku ulogu pripala je Kseniji 
Mesarić (Kata u predstavi 
»Smrt predsjednika mjesne 
zajednice«), dok je nagrada 
za najbolje muško glumačko 
ostvarenje dodijeljena Gor
kom Dumaniču (Tomo u pred
stavi »Gospar Tomo Brontula- 
lo « ) .

—  Zanimljivo je da je na
gradu za najbolju predstavu 
dobio ansambl koji želi i traži 
nešto novo u kazališnom izra
zu. a glumačke nagrade pri
pale su tzv. pučkom kazalištu 
—  kaže Davor Mojaš. —  Time 
je dano i svojevrsno priznanje 

, i takvom kazališnom činu.
Kvaliteta predstava viđe

nih na ovogodišnjem festivalu 
u Murteru. kao i osnutak no
vih amaterskih kazališnih sku
pina diljem Hrvatske, dobar 
su znak I pobuđuju nadu kako 
če se vratiti sretni dani i za 
kazališne amatere. Jer. sa

dašnji trenutak, nije nimalo 
sjajan. Volje i entuzijazma 
onih koji plove u tim vodama 
ima napretek, no novca pone
kad nema ni za preživljavanje.

—  Hrvatskom neprofesio
nalnom kazalištu treba odgo
varajući ustroj —  reći će Mo
jaš i sam dugogodišnji i us
pješni kazališni amater. —  Ni
sam siguran da Hrvatski sa
bor kulture, na način kako je 
ustrojen i s obzirom na to ko
liko novca ima, to može oba
viti. Istina je da u gradskim 
i županijskim proračunima za 
takve grupe nema mjesta i za
to je temeljno pitanje kako 
tim ljudima omogućiti da pre
žive. Činjenica je da su to žila
ve životinje koje preživljavaju 
zahvaljujući »ludosti« ljudi koji 
to vode i rade u tim ansambli
ma. Primjerice, u Puli se od 
prošle godine održava festival 
tzv. istraživačkog teatra. 
Okuplja kazališne istomišlje
nike i tu su grupe Lero, Das
ka. Pinklec i Inat. Oni čine 
ono što bismo mogli nazvati 
alternativnim kazalištem 
u Hrvatskoj u zadnja dva-tri

Prćof iz predstave »Hvarktnja* Hvarskog pučkog kazališta (izvan konkurencije)

Anka Kustura: ima 9 godina i 
najmlađa je članica hvarskog 
Dramskog studija mladih. S ^ 'im  
nastupom izabrala nepodijeliene 
simpatije publike i kritike

desetljeća i postali su gotovo 
njegova povijest, što će se 
dalje događati s njima, ali i os
talim grupama, ovisi o tome 
kako će prezimiti. Ovisi, hoće 
li im država i oni koji o tome 
skrbe I misle, a zato su i pla
ćeni. mislim na vlast i politiku, 
omogućiti »zimnicu«.

Sve ono što se moglo vi
djeti na 36. festivalu hrvatskih 
kazališnih amatera, uz narav
no nagrađenu studentsku 
grupu »Alba« iz Zagreba, iz
njedrilo je još nekoliko zanim
ljivih i vrijednih ansambala koji 
su na dobrom putu cjelovitog 
promišljanja kazališnog čina. 
O  tomu je bilo govora i za ok
ruglim stolom, gdje se ras
pravljalo o svakoj predstavi. 
O  mogućnostima i inovacija
ma bilo je riječi i na Okruglom 
stolu. Posve je jasno da kaza
lišni amaterizam anticipira 
u svekupnosti hrvatske kul
turne. odnosno kazališne zbi
lje. Amaterizam je drugo ime 
za ono što nije institucija, što 
nije profesionalizam, i njego
va je ulaznica u kulturnu cje
lovitost jedino kvaliteta. Da je 
to moguće, pokazao je i ovo
godišnji Festival, koji su Mur- 
terani. uz manje propuste, us
pješno ugostili sa željom da 
toj manifestaciji domaćin bu
de i dogodine. M. LONČAR 

(Snimio: V. POUĆ)

UZ 18. SVIBNJA - MEĐUNARODNI DAN MUZEJA

ŠIBENSKI MUZEJ 
I DALJE BEZ 

STALNOG POSnVA
M eđunarodni dan 

muzeja, 18. svib
nja, ove je godine 
obilježen diljem 

svijeta pod motom »Sakup
ljajmo danas za sutra«. Ši
benski muzealci svoj su 
dan popratili dvama preda
vanjima održanim u čet
vrtak 16. svibnja. O  neolitu 
i neolitskim naseljima na 
području šibenske županije 
govorio je arheolog i kustos 
Marko Menđušić, a Ivo Pe- 
dišić, ravnatelj Županijskog 
muzeja, o antičkim spome
nicima stare Scardone. Na 
sam Dan muzeja etnolog 
Jadran Kale obukao je ši
benske manekene u staru 
šibensku nošnju, koja se 
danas čuva još samo u mu
zeju, a oni su potom proše
tali gradom. Na taj su način 
odjevne i modne ukuse sta
rih Šibenčana mogli vidjeti 
i oni koji u muzej rijetko na
vraćaju.

Međunarodni dan muze
ja —  dan je kada svi muzeji 
širom otvaraju svoja vrata, 
te različitim akcijama i ma
nifestacijama nastoje upoz
nati i skrenuti pozornost 
javnosti na blago koje čuva
ju. ali i na svoju djelatnost 
bez koje se sve to silno 

neprocjenjivo blago ne bi 
ni našlo unutar muzejskih 
zidova, i bez čega je neza
mislivo iščitavanje povijesti 

kulture neke zajednice ili 
naroda. Muzejskim izložba
ma prethode sati, dani 

mjeseci samozatajnog ra
da iza zatvorenih vrata, da
leko od očiju javnosti, rada 
na terenu, po arhivima, bib
liotekama ili radionicama. 
Muzeji su kao svojevrsni 
hramovi kulture, mjesta 

kojima se hoda na prsti
ma i tiho. gotovo šapatom 
govori. No. već godinama 

svijetu se napušta kon
cepcija muzeja dovoljnih 
sebi samima, muzeji se 
oživljavaju različitim sadrža
jima. pa više nije nikakva 
novost primjerice popiti ka
vu i pročitati novine u atriju 
nekakvog muzeja. Privući 
Što veći broj posjetitelja, 
glavna je želja svih muzea- 
laca. a da bi to bilo i ostva
reno. nužan je nov pristup 
muzeologiji i. kako bi se to 
reklo poslovnim rječnikom, 
imati dobar marketing. Sto-

Šibenski muzealci 
Ofganlzlrall 
predcptanja Iz 

arheologije - f 8. 
svRy)/a, nosom Don 
muzeja, gradom će 

prdletati manekenke u 
izvornoj šibenkol 

nošryi

ga treba pozdraviti akciju 
poput one zagrebačkih mu- 
zealaca pod nazivom »Što 
je u muzeju oduševilo pro
fesora Baltazara«. U akciju 
se u povodu Međunarod
nog dana muzeja uključilo 
desetak muzeja iz Zagraba, 
a posjetitelji (djeca) trebali 
su pronaći i zapisati ekspo
nate 5 naljepnicom profeso
ra Baltazara, čime su dobili 
pravo sudjelovanja u velikoj 
nagradno) igri. Ta) primjer, 
kao i šetnja šibenskih ma
nekenki u narodnoj nošnji 
gradskim ulicama, zgodan 
su i zabavan način da se 
pobudi zanimanje za muze
je i sve ono Što oni čuvaju.
U svakom slučaju riječ je
0 novom pristupu muzej
skoj struci, njena ozbiljnost
1 važnost time nije naruše
na. ali je svakako čini pri
sutnijom u javnosti zbog 
koje na koncu i postoje mu
zeji. To  bi na umu trebali 
imati i Šibenski muzealci 
svaki put kada organiziraju 
neku izložbu ili predavanje.

Problemi šibenskog mu- j  
zeja, koji je odnedavno po- I 
stao županijski, vezani su > 
uz nedovcMjna r)ovčana 
sredstva, što ometa nor
malno djelovanje među os
talim i svim kulturnim usta
novama u Šibeniku. Novac 
je i jedan od glavnih razloga 
zbog čega do danas nije 
popravljeno krovište jednog 
dijela muzeja, oštećenoga 
u rujnu 1991., napadom na 
katedralu i gradsku Jezgru, 
i koji prokišnjava. Z t ^  to
ga nije bilo moguće I vratiti 
stalni muzejski postav, pa 
je i ovaj Međunarodni dan 
muzeja šibenski muzej do
čekao zatvorenih vrata za 
javnost. Uz dužno razumije
vanje navedenih problerna, 
ipak se pitamo nije li moglo, 
bar toga dana, biti drukči- 
je? .

M. LONČAR

u i a t m a / t ¥ O D i c M a A
■ -‘-•'hP 20. 22. SViaiUA

M O ^A R SK IH
U n K A R A

Luttcartko kaieMše Iz Mostara od 20. -A  adbn|a 
goatuja u iibanttoi I Vodicama aa avofom novom pratf- 
alavom PATtCICA BLATKICA. Tu pconatu priču o fo- 
doznah  ̂ I naatašnol patkici I naaratnom J^eu« kop su 
žrtva zločaata Haiea, aplaataljakog dv^ca H, Oamat 
I T. Qurawlcz, raUrao ja Ratar štifcalovlć. Pradatara 
okupila latakmita (mana hrvatskog taatra, pa dramaha- 
glju potplauja DaHbor ForatIĆ, songova Araan Dadić, 
a likovno ja pradatavu otmIaUo Mo|mlr Mttialov. 
U pradatavt Igrafu: Mirjana RazalJ, dadrmika Ropović* 
-AMIko, Edin LJubovlć, Vanaaa OaHć, Marta Ormaš 
I Dragan Razai|.

Svoju PATKICU BLATKtCU moatarakl kilkari, tla
kom trodnevnog goatovanla. odigrat 6a za učanika nli* 
Ih ramda ilbanakih I vodičkih osnovnih škola, ta po- 
Nmtlka vrtića. LM.
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VUKOVI KOUU, D/?ŽAVA J O Š  U W E K  N E  P L A Ć A

uvala sam ovca na Mida- 
nom  brdu. Podala je ki
ša, i taman kada sam 
krenula kući, po kišob

ran. u stadu ja nastala strka. 
O vca su sa razbižala na sva 
strana, gaj ka da ja zakuva. 
a kada san kranila vratiti tri ov
ca koja su mi bila najbliža, ima
la san Šta viditil Bila su nakiana, 
krvavih vratova, pristravljane!

Tako ja o  napadu vukova na 
stado od davadasat ovaca. Is
pričala Dara KadŽo, iz Ostroga- 
šica u  Mirlović zagori. Juriš vu
kova bio ja koban za Šast ova
ca. Sva su stradala nakon cilja
nih ugriza u vrat, a od davat na- 
kianih, jadna ja uginula sutra
dan. I svi ostali koji su bili kod 
stoke kada su naišli vuci, imaju 
sličnu priču. U  stadu odjednom, 
kao da zakuha, ovca sa razbja- 
Ža po kamenjaru i po nekoliko 
kiiomatara daleko, a za kratko 
vrijeme pastiri jedino m ogu bro- 
jiti leševa. Slučaj Dare Kadžo. 
opisan početkom svibnja 
u dnevnom tisku, tak ja jadan O d  naktanih ovaca, kofima seiiacf zavifu rane, m noge ugfnu posiije

ČOPOR SE NASTANIO U ZAGORI
Od posljednjih. Otkako ja. kra
jem siječnja, Državna uprava za 
zaštitu prirodne i kulturne bašti
ne osposobila grupu vještaka 
za utvrđivanje šteta od vukova, 
Ivica Supa, lovni inspektor u Ši
benskoj županiji i vještak za 
ovo područje, imao je pune ru
ke posla, a neki su stočari pre
trpjeli znatno veću štetu od Da
ra Kadžo. U  Kljacima, na M ose- 
ću, Ivanu Blaževiću vukovi su 
zaklali 13 koza. Marijanu Rajči- 
ću iz Nevasta potom su strada
la Četiri koza, Slavku Vukičeviću 
iz Boraja 21 ovca. a Ante Vukić 
iz UnaŠića ostao ja bez četiri 
ovca. Pokolji sa nižu i dalje 

Anti Zorici vukovi su odnijeli 
osam ovaca. Filipu Oželaliji pet. 
zatim slijedi opisani događaj iz 
OstrogaŠica, a nekoliko dana 
potom. Filip Kero izbrojio je do
sada n a jv a ^  štetu: nakon vuč
jeg napada ostalo ja 16 zaklanih 
janjaca i pat ovaca! U  svim opi
sanim slučajevima. Ivica šupe 
utvrdio ja. da je nedvojbeno ri
ječ o vukovima: na pronađenim 
lešinama vide sa tragovi cilja
nog ugriza u vrat i otisci dvaju 
očnjaka. Zvijeri najčešće poje
du vimena i unutrašnja strane 
butova, a utroba zaklanih životi
nja najčešća ja razbacana una
okolo. Postoji međutim, i jed
nostavan. ali vrlo djelotvoran 
opit koji Ivica šupa često koris
ti. D o svjažaga laša, Ili ovce ko
ja ja preživjela napad, dovede 
psa. Ukoliko pobjegne, podvi- 
nuta repa, sasvim ja sigurno da 
ja u pitanju vuk. Biološki rođaci 
naima, zaklati su neprijatelji.

čuetioga
p o n d S a n fa

Otkako su lovci iz Perkovi- 
ća. sredinom sij|ačnja ove godi- 
r>a u hajci odstrijalili pat vukova 
i ogriješivši se tako o Zakon, 
izazvali buru polemika i osuda 
u javnosti, više nikome ne pada 
na pamet pucati na vuka, barem 
ne javno. S  druge strane, drža
va sa obvezala nadoknađivati 
Štete, ali još nitko od navedenih 
stočara nije dobio novac. Tako 
zaštita vuka, čija povreda pred
viđa rigorozne sankcije, zasada 
šepa u vrlo značajnome dijelu 
i izaziva sve glasnije negodova
nje stočara iz Zagore, koji su 
često i lovci. Pokazalo se toč
nim da je iz inkriminirane hajke 
u Perkoviću, hicima sačmarica 
izmaknuto desetak vukova.

—  Sasvim je jasno da taj 
čopor obitava na zapadnome 
dijelu Županije šibenske, i na is
toku splitskoga područja. Što je 
najvažnije, vukovi su se tu na
selili. Zaokružili su teritorij, i na
padaju jedino što mogu —  ovce 
i koze —  govori Ivica Šupe, uv
jeren da će vukovi tu i ostati. 
S  otopljavanjem. broj napada 
na stoku se povećava, a šupina 
dokumentacija o tome raste iz 
dana u dan. U trenutku zatvara
nja ovog broja »šibenskoga lis
ta« šup>e je krvave tragove vuka 
utvrdio i u Slivnu i Ljubostinja- 
ma: Darinka Bralić pronašla je 
zaklanu ovcu i kozu, Ante Bralić 
četiri ovce. isto kao i Danijel Li-

vaja iz Podumaca. Niko Bralić 
čak je vidio vuka kako mu od
nosi janje, usred dana! T o  je 
i osnovna značajka svih napada 
u Zagori. Događaju se, u pravilu 
po danu. mnogi su v^ikove i vi
djeli, a na području Perkovića. 
nedavno, dva su. sasvim mimo. 
išetala na asfaltni put. Vuk. bez 
sumnje, mijenja ponašanje, 
i kao da je iščeznula njegova le
gendama tajnovitost, lukavost 
i opreznost, koja ga. pored iz
nimne inteligencije i lovačke 
vještine stavlja u red superior
nih životinja, vrijednih svakoga 
poštovanja. Kakav kontrast 
u odnosu na istinite tvrdnje 
mnogih Bosanaca, koji su čitav 
život proveli u vrletima čuvajući 
stoku, a da vuka nikada nisu 
djMi. Taj podatak tim je značaj
niji jer je u Bosni oduvijek bilo 
ruijviše vukova! Kružni pohod 
čopora, koji u nedostatku pri
rodnoga plijerta ~  srna najčeš
će. a ponekad i slabije divlje 
svinje —  upada u stada ovaca 
i koza. d o v ^ i  na muke preteži
to staračka stočarska domaćin
stva nastavlja se. i teško je 
predvidjeti kada bi i kako m o
gao prestati. Problem je i u to
me što vuk u Zagori nikada nije 
bio nastanjen, i krš nije njegov 
prirodni ambijent. Sve do ne
davna samo rijedak gost. koji je 
ovdje zalazio najčešće sam. Hi 
u paru, neko vrijeme klao stoku, 
a potom u pravilu, bio odstrije- 
Ijen u hajki, postao je stalnim, 
neugodnim susjedom, koji 
u obilju ovčjeg plijena, kakva ni
kada nema u svome kontinen
talnom staništu, kolje više nego 
što m ože pojesti. —  U  proljeće 
i ljeto. Čopor se prividno raspa
da. govori Ivica Supe, i svakim 
danom slaže nove elemente 
u mozaiku ponašanja ovoga čo 
pora. ~  Vukovi su sada raš
trkani. zato je i više napada, 
a tragovi mladih vukova na za
klanoj stoci najbolje govore da 
se o*^je već i razmnožavaju. 
Cudr>ovato, ponekad neoprez- 
no i -p itom o« ponašanje j^ in k i  
iz ovoga čopora, navodi m eđu

tim. sumnje na još jednu mo
gućnost. A  ta je da su vukovi 
zaraženi bjesnoćom, koja je 
kod lisica na ovome području 
ootovo pravilo. Stoga je ivica 
šupe Državnoj upravi za zaštitu 
prirodne i kulturne baštine upu
tio prijedlog da se odobri o d - 
strjel dva primjerka, kako bi se 
izvršile potrebne analize. Među
tim. odgovor je preduhitrila naj
svježija vijest sa splitskoga 
pc^ručja. ^ j e  je pronađena le
šina ustrijeljenoga vuka. Počini
telj nije poznat, ali je utvrđeno 
da je životinja bila zaražena vi
rusom bjesnoće.

Može II se U Zagori 
gospodariti s vukom

Taj nalaz upućuje na mogući 
smjer odnosa čovjeka I vuka 
u Zagori. U  biti nepromijenjen, 
s geslom da je jedino mrtav vuk 
dobar, jedino što će mogući 
odstrjeli biti ilegalni, a o lovu se 
neće pričati. Zaštita vuka oza
konjena je zbog toga. što tih ži
votinja. prema podacima, 
u Hrvatskoj ima još svega oko

šezdeset, i po tome smo jedna 
od rijetkih europskih zemalja 
u kojoj vuci nisu istrijebljeni. 
Osim agilnosti u isplati šteta na 
stoci, u pasivnom području Za
gore koja je oduvijek živjela od 
ekstenzivnog stočarstva. 
Državna uprava za zaštitu pri
rodne i kulturne baštine mora, 
što prije, kako je i predviđeno 
zaštitom, izraditi detaljni plan 
gospodarenja vukom, koji pred
viđa i određivanje poželjne 
i moguće rasprostranjenosti, 
kapacitiranosti staništa, kao 
i postupak prema vukovima koji 
se pojave izvan područja plani
ranoga gospodarenja i onih koji 
ponovljeno čine Štete u gospo
darstvu. O vo posljednje, ne
sumnjivo je slučaj u Zagori. Ne 
reagira ii država brzo, šansa 
pružena vuku da u Hrvatskoj ne 
bude istrijebljen, kao i prilika 
čovjeku da ne postane zatorni- 
kom barem bi u Zagori mogla 
biti propuštena. Konspiratbrski 
hitac na vuka u zaleđu Splita 
ukazuje upravo na to.

B. PERIŠA

(Snimio: I. ŠUPE)

SJEDNICA ŽUPANIJSKOG STOŽERA ZA  
KO O RD IN ACIJU  AKTIVNOSTI POVRATKA

EKIPIRANJEM SUI2B 
UBRZATI OBNOVU

P rovedba upravnog po
stupka i izdavanje rješe
nja o pravu na obnovu te 
unapređenje obnove na 

oslobođenom području, bila je 
tema sjednice Županijskog sto
žera za koordinaciju aktivnosti 
povratka na oslobođeno pod
ručje na kojoj su uz Članove 
Stožera bili nazočni I predstav
nici Ministarstva razvitka I ob
nove.

Zbog loše ekipiranosti 
i operative, prošlogodišnji tijek 
obnove nije bio zadovoljavajući, 
istakao je M ILAN C R N O G O 
R A C , grad. ing. u područnom 
^  krovnom konzaltingu. O b 
novljene su. kako je istakao, 
ukupno 302 kuće. obnova za 
oko stotinjak objekata je u tije
ku, a zbog prekategorizacije ili 
nekog drugog razloga. M eđu
tim. u »postolujnom programu« 
za područje Šibenske županije 
u prioritetnom programu bilo je 
predviđeno 1200 objekata. Me
đutim, plan je proširen na 1380 
objekata te uskoro kreće sni
manje objekata u Sonkoviću. 
Krkoviću, Piramatovcima na 
području skradinske općine što 
će plan proširiti za još oko 280 
do 300 objekata. Uglavnom, do
dao je C R N O G O R A C , područje 
obnove Županije šibenske do 
kraja godine bit će zaokruženo 
obnovom oko 1600 objekata.

—  Za realizaciju tog plana 
financijska sredstva su osigura
na. dodao je. no bit će potrebita 
maksimalna ekipiranost struč
nih službi na pripremi zahtjeva 
i donošenju rješenja.

M A R K O  G U LE . voditelj Žu
panijskog odsjeka za razvitak 
i obriovu, istakao je niz proble
ma s kojima se Odsjek suočava 
na realizaciji plana obnove 
u pogledu stručne i kadrovske 
ekipiranosti. uvjeta za rad. kom
pletiranja zahtjeva potrebitom 
dokumentacijom te nejasnoča- 
nia koje se ističu u Zakonu 
o obnovi. Kako je neophodno 
u što kraćem roku ispostaviti 
rješenja za zaprimljene zahtje
ve. Č U L E  je naglasio potrebu

uz »M JE S E C  ZAŠTITE O D  P O ŽA R A «

Dodatna ulaganja za 
opremu vatrogasaca
U okviru programa Vatro

gasne zajednice Župa
nije šibenske »Svibanj 
—  mjesec zaštite od 

požara« dobrovoljna te profe
sionalna vatrogasna društva 
izvest će niz javnih vježbi, po
sjetiti škole, vrtiće te tvrtke 
u šibenskoj županiji s ciljem 
promidžbe vatrogasnih druš
tava. U  okviru tog programa 
obilježen je i blagdan sv. Flo-

rijana. zaštitnika vatrogasaca, 
koji je započeo defileom vat- 
r o ^ n i h  vozila gradskim uli
cama te nastavljen Izvođe
njem tehničko-pokazne vjež
be na zgradi Županije. Vježbu 
su Izvodili vatrogasna odjelje
nja »Mladost« Šibenik, »Za
ton« te Policijska uprava Šibe
nik.

Članove vatrogasnih druš
tava primili su šibenski grado-

Vatrogasci Ante Vušić i Jordan Zaja odlikovani za izuzetne 
uge u  vatrogastvu

načelnik Ante šupuk i podžu
pan Županije šibenske Ivo Ba- 
Ica, zahvalivši se tom prilikom 
svim vatrogasnim društvima 
za sve uspješno provedene 
akcije ističući veliku I važnu 
ulogu profesionalnog i dobro
voljnog vatrogastva tokom 
ratnih godina. Načelnik Poli
cijske uprave Županije šiben
ske najavio je skoro ulaganje 
u vatrogasna društva I njihovo 
materijalno opremanje koje 
će se realizirati kreditom 
Svjetske banke za obnovu 
i razvoj. U okviru tog progra
ma sljedeće bi se godine kre
nulo u osnivanje operativnog 
centra u suradnji s Ministar
stvom poljoprivrede te Minis
tarstvom obnove preko kojeg 
bi se nabavio još jedan kana- 
der. Tom  prilikom u ime Vatro
gasne zajednice Hrvatske, 
predsjednik Vatrogasne za
jednice Županije šibenske, 
Željko Čoga uručio je odliko
vanja za izuzetne zasluge vat
rogascima Anti Vušiću i Jo r
danu Žaji.

Krajem ovog mjeseca za
počet će s radom i nova do
brovoljna vatrogasna društva, 
DVD Zirje te DVD Zablaće, 
a u okviru programa »Svibanj 
—  mjesec zaštite od požara« 
predviđena je i izrada županij
ske vatrogasne karte. J.K .

(Snimio: V POUC)

ekipiranja Odsjeka s djelatnici
ma iz drugih službi u smislu pri
vremenog preustrojavanja i ub
rzanja postupka za donošenje 
rješenja. Za razliku od đstroja 
poslova raz\^tka i obnove. O d 
sjek za razvitak i obnovu u Žu
paniji ustrojen je s minimalnim 
brojem djelatnika te ni izdaleka 
ne može udovoljiti potrebama 
obnove na terenu.

Tijekom protekle i ove godi
ne za obnovu je utrošeno 80 
milijuna kuna. a oko 30 posto 
realizirano je za područje Župa
nije šibenske, što je nedovolj
no. istakao je M. C R N O G O 
R A C . Stoga, dodao je. potreb
no je hitno ekipirati službu i po
većati opierativnost, kako bi se 
predviđena sredstva u cijelosti 
realizirala. Priprema obnove, 
naime, uz operativu je veoma 
bitan element da bi se sšm  pro
ces obnove odvijao utvrđenom 
dinamikom i uspješno. U pro
vedbi upravnog postupka i do
nošenja rješenja o pravu na ob
novu, problem predstavlja i pri
bavljanje potrebite dokumenta
cije za kompletiranje zahtjeva. 
Tako, istaknuto je na sjednici 
Stožera, uz zahtjev je potrebno 
priložiti dokaz o vlasništvu, ob
razac o kategorizaciji te uvjere
nje o prebivalištu. Osim toga. 
potrebita je i maksimalna anga
žiranost stručnih službi u opći
nama i gradovima na zaprima- 
nju i kompletiranju zahtjeva. Pri
premljeni I kompletirani zahtjevi 
se dostavljaju Odsjeku za razvi
tak i obnovu kako bi se izdalo 
rješenje o pravu na obnovu.

Kako će biti riješeno pitanje 
samoobnove. istakao je IVAN 
P ERKO VIČ, načelnik Opčine 
Ružić te dodao da kod jednog 
broja prognanika-povratnika 
prevladava nezadovoljstvo dina
mikom obnove te bi htjeli sami 
obnoviti svoje stambene objek
te.

Međutim, V L A D O  CVITAK. 
načelnik Odjela za pripremu ob
nove u Ministarstvu razvitka 
i obnove istakao je da će takvi 
slučajevi biti definirani poseb
nim pravilnikom, ali da Odsjek 
za razvitak i obnovu takve za
htjeve zaprimi od općina te izvi
jesti Ministarstvo razvitka i ob
nove. No, dodao je, imajući u vi
du da se nastoji proces obnove 
realizirati na kvalitetan način na 
terenu, očekivati je da takvih 
zahtjeva neće biti u velikom 
broju. Osim toga, kvaliteta do
sadašnjih izvedenih radova na 
terenu je neupitna u pogledu 
kvalitete. Posla je do kraja godi
ne zaista puno te se o tom pita
nju stručne osobe moraju mak
simalno organizirati, dodao je 
CVITAK.

Kako bi se Izbjegle nesugla
sice između stranaka i stručnih 
službi istaknuto je na sjednici 
Stožera, potrebno je pripremiti 
radne naputke za izdavanje lo- 
kacijskih dozvola, kad je riječ 
o izmještanju i gradnji objekata 
na novoj lokaciji. Osim toga, za 
stranke koje ulažu prigovor de
finirat će se protokol za žalbe.

Prema riječima M LAD EN A 
PEN EZIČA , glavnog inženjera 
u Ministarstvu razvitka i obno
ve, u naseljima gdje je obnova 
stambenih objekata u tijeku, 
uskoro će otpočeti i obnova 
škotskih objekata koja bi treba
la biti završena do početka 
školske godine. Na sjednici 
Stožera je tstaknuto i pitanje iz- 
mještanja tj. gradnje stambenih 
objekata na novoj lokaciji. Sto
ga je D R A G O  M ATtĆ. član Sto
žera. naglasio da je potrebno 
strankama omogućiti izmješta- 
nje ali u okviru istog naselja te 
izraditi naputak o načinu dobi
vanja lokacijske dozvole.

Prema riječima predstavnika 
Ministarstva razvitka i obnove, 
nedovršene kuće u kojima se 
nije stanovalo neće se obnavlja
ti, a ukoliko se žeii vlasnik pre
mjestiti na drugu lokaciju. Mi
nistarstvo razvitka i obnove će 
financijski pokriti troškove u vi
sini koliko bi stajala obnova po
rušene kuće. V. B U LA T
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SVM KO  ZNA SV O JU
Štovano Uredništvo.
Čitajući članak u vašem cijenje

nom listu (br. 1688 od 4. svibnja
1 9 % . god.) koji je potpisao gosp. 

C iJoŠko Celar, naišli smo na neke kri
ve navode koje bi trebalo koriairati, 
pa i komentirati. Naime. gosp. Celar,
koji se dokazao kao »pero za  sva 
vremena i sve vlasti-, očito informa
cije pribavlja sistemom lova na ćaku
le pa tako primjerice piše da je »ši
benski Županijski odbor H S LS -a  
imao važan skup, s malo haeseleso-
vaca, n ^ d je  u drugoj polovici trav
nja...«. Ćudi nas Što tako prekaljeni
novinarski veteran informacije skup
lja na ulici, jer da ga je zanimalo što 
se u šibenskom H S LS -u  događa bio 
bi osobno nazočan na Izbornoj 
skupštini Ogranka H S LS -a  za Grad 
Šibenik (znači, ne radi se niti o kak
vom županijskom odboru, jer takvog 
tijela u H S LS -u  nema. već postoji 
Županijsko vijeće).

Na koncu, gosp. Joško Celar 
osobno poznaje gosp. Zorana Sek
sa, predsjednika Ogranka H SLS-a  
u Šibeniku, tim više što mu je taj Isti 
čovjek prije dvije godine vratio iz
gubljenu iskaznicu kojom gosp. C e 
lar potvrđuje svoje članstvo u H D Z -
'U.

Naime. gosp. Sekso je tu iskazni
cu pronašao dok je šetao gradom  te 
ju je uredno vratio gosp. Celaru. 
Dakle, cijenjeni novinar je istinite in
formacije o događanjima u H S LS -u

m ogao dobiti izravno od predsjedni
ka Ogranka.

Nadalje, vrijedni član H D Z -a  ili 
suradnik šibenskog lista, piše kako 
Je gosp. Gotovac održao političku 
tribinu u kinu »O d e o n «, gdje se usu
dio ustvrditi kako » ...N IS M O  M O G LI 
M U E N JA TI H R V A TS K U  ...« (u skladu 
s program om  H S L S ), a isto tako se 
usudio ustvrditi da če, sudeći po či
njenici da je H D Z  odbio predati vlast 
poslije izgubljenih izbora u Zagrebu, 
biti m oguće da taj isti H D Z. ako iz
gubi parlamentarne izbore, također 
odbije predati vlast te da će, m ogu
će, uspostaviti populističku diktatu
ru. To  je strašno razljutilo H D Z-ova 
novinara, koji smatra da ljudi poput 
Gotovca ne bi smjeli niti pomisliti
0  drugačijoj organizaciji političke 
vlasti u Hrvatskoj, a koja bi se bitno 
razlikovala od H D Z-ove, te je G otov
ca optužio za populizam i zaključio 
da je gosp. Gotovac pretjerao za
mišljajući demokratskiju i pošteniju 
Hrvatsku. Naime, prema Celaru, Re
publika Hrvatska m ože biti H D Z-ova
1 ničija više.

Gospodine Celar, da se čovje
čanstvo kroz povijest ponašalo kao 
Vi, onda bismo još i danas živjeli 
u robovlasničkom društvu, jer su za 
Vas uvijek najbolji oni koji vladaju.
I Vi i gosp. Gotovac pisali ste za ti
sak, Vi nekoliko desetljeća konstan
tno, a on do odlaska u zatvor, od 
nosno do kasnije zabrane javnog is
tupanja. što je »zaradio« zbog  borbe

za Hrvatsku. Otkud Vam  petlja, go s
podine Celar, da takvom Čovjeku 
spočitate nedostatak državotvor
nosti i da m u baš VI kažete kako 
smije misliti. Baš u Šibenskom  listu 
izlazi i rubrika »Vrem eplov«, pa se či
tatelji m ogu u svakom broju uvjeriti
0 čem u ste Vi pisali prije trideset g o 
dina, odnosno m ogu vidjeti kako ste 
se Vi svojim perom borili za Hrvat
sku. I zato nemojte lekcije o  državot
vornosti držati Vi, koji ste gledali 
svoj interes, pa ste i pisali onako ka
ko je bilo zahvalno i za  Vas bezbol
no.

Danas, kad je Hrvatska država 
osigurana, mi želimo da ta država 
bude demokratska i pravna s pošte
nom  vlašću, I političkim se djelova
njem trudimo u tom  pravcu, te ćem o 
u tome najmanje slušati takve kao 
što ste Vi, koji svakodnevno gledate 
kako ovaj Grad i Županija propadaju
1 nikad niste digli glas protiv ovakvog 
načina upravljanja Gradom  i Župani
jom, koji rezultira nezaposlenošću 
i siromaštvom.

Stoga, ostavite se H S L S -a  i Vla
de Gotovca, jer u Šibeniku kažu; 
»Svak' zna svoju, a B og svačiju...«.

OGRAIJAK SlBF.:;iK h::
Predsjednik U.'

/Zoran Sekso/

STO JE TO KOMUNIZAM?
U »šibenskom listu« broj 1688 no

vinar Joško Celar u članku pod 
naslovom »Na tragovima (čijeg) 
populizma« na neargumentirani 

način, besramno, diskreditira SDP Žu
panije šibenske tvrdeći, ni manje ni vi
še. nego da on šteti —  Hrvatskoj (!)

Ako je i od »novinara« Celara 
—  previše je. Ali je dobro provedena 
zamisao njegovih naredbodavaca.

Što je to učinio SD P?
Kritizirao gradsku upravu radi 

preuređenja gradskih ulica bez ikak
ve dokumentacije, mimo zakona 
i demokratske procedure i odlučiva
nja.

poretka Republike Hrvatske, što je 
za gosp. Celara ~  nevažno!

Za našu čestitku za 1. svibnja ka
že da izgleda kao da je došla iz doba 
»Velikog oktobra«. Ne znam o kakva 
je to čestitka, nismo prisni s »Veli
kim oktobrom« kao gosp. Celar. Mi 
jasno vidimo stvarnost i stanje hrvat
skog radništva i u tome razloge za 
ozbiljnu zabrinutost. U svojoj veliko
dušnosti gosp. Celar nam daje upu
te kakva čestitka treba biti.

uprava. Tisak, Šibenka).
Ne vidi ni svoje kolege u Radio 

Šibeniku.
Ne vidi ni gladne umirovljenike.
G osp. Celar nije čuo ni onaj ma

sovni, gromoviti zvižduk (Skradin) 
upućen formalno njegovom  miljeni
ku, a u stvari i njemu kao glasnogo
vorniku, i nek’ se ne čudi —  ZN A  
S E!

Za gosp. Celara je ovo —  komu
nizam!

Gradska uprava postupajući sa
movoljno i bahato, i ne samo u ovom 
slučaju, krši vladavinu prava, dakle 
jednu od najviših vrednota ustavnog

Pa navodi, kao ona premijera 
Zlatka Mateše, koju mi držimo tek za 
puku demagogiju.

Vjerojatno opijen »blagostanjem« 
i silnim čudesima kojima se čitav svi
jet divi (svijet je ostao bez daha 
—  zableušen), gosp. Celar ne vidi 
u Županiji preko 9000 nezaposlenih, 
više tisuća na »čekanju«, tisuće us- 
trašenih za svoje radno mjesto 
(TLM , Medicinski centar. Županijska

IZGRADNJA 1945. -  1996

GODINA 1983. f m  
KRIZNOG KAZDOBUA

N a velikom gradilištu na Vidicima 
tijekom 1983. godine potpuno 
su dovršene četiri stambene 
zgrade (»D «, »F « , »Q « . »i«) po

vršine 11.935 m* ili ukupno 168 stano
va. Još su u gradnji objekti »K «, »H «. 
•P« i »O «. Time je »Izgradnja« već pre
bacila godišnji prosjek ukupr^ stam
bene izgradnje u Šibeniku koji iznosi 
150 stan ova."’ U segmentu industhj- 
ske izgradnje najznačajniji objekt gra
đen u 1983. godini bila je hala grafitaže 
u krugu TEF-a . Hala je izvedena iz če
lične konstrukcije, a obložena je alumi
nijskim limom. "*

Piše: Ivo ŠPRUAN

Započela je izgradnja osnovne ško
le na Subičevcu (1983.-84., danas Pe
tar Krešimir IV.). Na tom su gradilištu 
postignuti Izvrsni rezultati, a građevi
nari su bili i po 20  dana ispred roka. "* 
Manji radovi, uglavnom adaptacije, za
vršeni su u krugu TLM -a. Te  1983. go
dine projektni biro je preseljen u vlasti
te prostorije, a nabavljena je i nova Če
lična oplata za suvremenije građenje 
objekata."* Ova godina označila je 
i početak dužeg razdoblja krize.

U 1984. godini dovrŠer>e su tri 
stambene zgrade na Vidicima, dvije 
stambene zgrade na Baldekinu su u iz
vedbi, objekt osnovne Škole na šubi- 
ćevcu predan je u upotrebu u predvi
đenom roku. na zadovoljstvo investito
ra " ' ,  a izvodi se škola s vrtičem u Za

tonu (otvorena u studenom 1965.),'" 
objekt ER C -a  u krugu TLM-s, a u stu* 
denom započinju radovi na novom 
stambenom naselju Krvavice.'**

Manji dio kapaciteta Izgradnje bio 
je tijekom 1995. godine uposlen na ra
dovima u krugu tvornica TLM i T£F 
gdje se je radilo na adaptacijama vHe 
manjih objekata, a u povijesnoj jezgi 
Šibenika završila se je obnova kroviiti 
Gradske vijećnice. Glavnina kapaciteta 
firme bila je aktivirama na stambenoj iz
gradnji (Vidici, Baldekin)." ’ Na Krva  ̂
čama G P Izgradnja izvodi 164 stana, 
dok je 71 stan povjeren poduzeću In« 
ćević. '•*

Na šubićavcu se u 1985. radi stam
beni kompleks koji se sastoji od dva 
usporedna višestambena niza između 
kojih je pješačka zona i parkiralište. 
Nizovi su u polovini dužine povezani 
prodorom okcmiitim na padinu. Od 
tiri objekta Izgradnja je izvodila dva (C 
ID ) dok su ostala dva (A  i B) pot̂ erent 
Q P Lavčevič. Posebr^a i napMma vri
jednost tog stambenog kompAeksa je 
u njegovu oblikovanju Što je autorma. 
arhitektima Anti i Vlasti Vuiin, donijelo 
visoko priznanje —  Nagradu SAH-a za 
stambenu arhitekturu u 1967."* 

(Nastavlja se)

u pravcima razvofa Mvša država pećatkom M-tHi gedlM 
nama prforttatmi ulogu; Sibanakl Hat 29* al|a6fi|a 1963., atr. 1.

"* Nova hala grefHaia; ftibonakl Hat 22. Hatopađa 1963. god., atr. 3.
Orađavinari »trča« laprad rokova; ŠIbanaki Hat 10. 12. 1963. god., ilr. i

"* Poslovni izvještaj za 1963.
*** Zbog naraalnih cijana u stambeno) Izgradnji poduzeća bHJail gubibia ne pofe* 

dinim gradilištima. U to) godini poduzaćo donoel važan dokument; »Probam duga 
ročnog razvoja RO za građevinarstvo Izgradnja-ŠIbanik. 1964.-2000.« (arpanj 1M3.)

"* Osnovna škola dobila ja dvije učionica za razrednu naatavu, jadanaaet udO' 
nlca I daaat kabineta za predmetnu nastavu, knjiinieu a čitaonicom. Škotsku 
a blagovaonicom; Šibenski Hat 26. aljačnja 1964., atr. 1.

"* ŠibansU Hat 23.11.1665.. atr. 5.
"* činjenica da baš prostor Klobuica, odnosno Krvavica, laži na pravcu giavnot 

uiaza u grad iz smjera Istoka, a da ja baš ta) imperativno reprazentabvan preeter to* 
liko bio devastiran, izazvala ja potrebu sustavno aanadja. Zato aa raaptaae pnitd 
natječaj za Izradu urbanlatIčko-arMtaktonakeg rješenja stambenog naaa^e Krvidn 
na kojem ja 1. nagrada dodljaijana arh. Štovanu Popovlču I Tomtalavu Raljl adi. Ma. 
Iz Šibenika; v. Gustav čarvar, Uz urbanlatičko-artiltafctonaki natječaj Krvavice u Š- 
baniku; čovjek i prostor, god. XXIX., br. 364., Zagreb, rujan 1962.. atr. 12.-14.

Poslovni tzvjašt^ za 1665., atr. 10.
"* Krvavica po planu, ŠIbanakl Hat, 20. 7.196$. god., str. 3.
U pat objekata Izgradilo sa ja ukupno 15.330 m* stambenog prostora, 41 gerdi 

I akloništo za 200 osoba; Šibenski Hat 7. 6.1966., atr. 1.
"* Kasnija ja ova nagrada prolmanevana u Nagradu Drage Oallč. Osini ove, »  

tod eu dobili za Istu atambonu zonu I Nagradu Slobodna Dalmacija za najbogu mš 
zaciju za 1967. godinu.

ŽUPANIJSKI VREMEPLOV:

S IbenaČnI eu odušavtjano doče
kali I pozdravili predejednika 
Republike Josipe Broza Tita, Jo- 
vaf>ku Broz I dr\jge uvažene tlč- 

noati društveno-političkog života u soci- 
laHsttčko] Jugoslaviji, lako je padala ki
ša. tlsuče građana Izfšlo je na ulice da 
pozdravi druga Tfte, pokrovitelja prosla
ve 900-godišnjice prvog spomene gra
de. U Šibeniku eu pradejedniks Ttta 
i članova njagova pratnja dočakall I dru
govi Petar Stambolič, dr. Vladimir Baka- 
rič 1 Ivan Kra)ačič. Nakon Intoniranja 
državna Mmne I r^orta, drug THo sa 
upoznao s rukovodiocima šibenske ko- 
imme, medu kojima su MH: Tome Kru- 
nlč, Ante MHoševič. Melkior Udovlčlč. 
KoHe Dfuilč, Paško Pertia, Petar Škari
ca, Josip Ninič, Olga laervojlovlć f Van)a 
MM dIČ.«

Nakon posjeta Tvornici lakih metala 
•Borte Kldrič« ve<Mna raspoložen srdač
nim prijemom građana I radnika u TLM-u 
•Boris Kldrič«. koji su i po kiši čekali da 
ga vide i pozdrave, uputio se drug THo 
u Orsdeku vijećnicu. Tu  su predsjednika 
Tlts dočekah Joeip Nlnič, Mten LaHč, 
ŽM o Bjelenovič, Olge Manojkhrtć. tvo 
Uvskovič. Drago PutnUiovlć i drugi ruko- 
vodk>c< šibenske konuine.

Pročitan je ulomak iz izvještaja što je.

REKORDAN PROMET ŠIBENSKE »LUKE((
povodom dolaska Joaips Broza Tita u Ši
benik. objelodanjen u »šibenskom listu« 
od 11. svibnja 1966. godine, a što ga je 
potpisao Josip Orbeijs. Tih je dana orga
nizirana i štafeta mladosti. Iz članka Josi
pe Jskovtjeviče doznajemo da je Štafetu 
na Poljsmi donio poručnik fregate Žlvojln 
Đordević, a na zboru su govorili Ante Ml- 
loševlć predsjednik Općinskog odbora 
SSRN. Tomo Oečešs, pukovnik JN A  
i Kol|a Oružlć, preds^dnik Općinskog 
komiteta Saveza omladine.

-O d  22 zadruge, koliko ih ima na pod
ručju šibenske općine, samo jedna ima 
agronoma. Inače, kvalifikaciona struktura 
uposlenih je veoma nezadovoljavajuća. 
Ima također slučajeva, kao što pokazuje 
primjer u Zatonu, da se o stipendistima 
ne vodi dovoljno računa.« Tako piše 
u članku »Isključenje trgovine iz zadruga« 
Što ga je na temelju savjetovanja o po
ljoprivredi (biti su prisutni Jakov Mstas, 
Tome KnirUĆ I Paško Perli«) napisao Jo
sip Jakovtjevlč izuzetno studiozan ko
mentar pod r>astovom »Privatni ugostite
lji- objelodanjuje Joško čelsr koji utvrđu

je: »Vjerujemo da nema bojazni da bi pri
vatni ugostiteljski objekti mogli zagušiti 
one društvene, ni da bi se njihovim preve
likim brojem mogao postići suprotan 
efekt. Turističko tržište u tome je rmjbolji 
regulator i ono će zadržati samo one naj
kvalitetnije i u poslovanju najsposobnije 
objekte.- O  novinama u sistemu mirovin
skog osiguranja piše Ivo Ramlfak. o re
kordnom prometu »Luke« saznajemo iz 
istoimenog napisa (u prva tri mjeseca 
1966. godine poduzeće »L u ta « ostvarilo 
je promet od 240.224 tone), dok o brodo
vima što se orade za Alžir izvještava J o i -  

Čiko Čelar. Čitamo: »U brodogradilištu 
'Ivo Vodoplja-Sraćko' u Batini Izvršan« 
I« primopradaja dva rtbarak« broda- 
— koča, od ukupno pat, koji a« grada za 
Alžir. Cijana svakog brod« Iznosi 120 
milijuna starih dinara. U brodova su ug- 
radanl motori francuska Izrada. Što ja 
čak pojaftfniio cijanu koštanja.«

iz obzira kratkih vijesti saznajemo da 
se štampa tzv opisni letak (u 200 OIDri pri
mjeraka] koji će sadržavati -rasp«..ožive 
kapacitete šibenske turističke re', s i pri

rodne ljepote kraja koji se proteže od Prf- 
moštana do Murtar«. Letak izdaju Turla- 
tlćko društvo Šibenik I Turistički asvaz 
opčine«.

PriprerTiajući se za nastup na festivalu 
zborne muzike u engleskom gradu Lan- 
golianu, RKUO »Kolo«, saznaje se iz raz
govora s dirigentom Nikolom Bsšlčem, 
marljivo vježba. Na povratku iz Engleske 
»Kolo« će nasupili u Varonl. u Francus
koj, a bit će izvedena djela Q«luas, Luka- 
čita, Z^ca, Uslnakog, Mokrai^ca, U - 
povšata, Županovič« I Marković«. Povo
dom premijere drame »Maske« Tomlal«- 
va Slavice na sceni Centra zs acenaku 
kulturu i Fastival« djeteta, »Šibenski llst- 
štampa osvrt iz kojega dozrrajemo da je 
komad režirao OragAjtIm Malć, scenogra
fiju je izradio Branko Friganović, dok su 
uloge kreirali Krešimir Zorič, Ante Balin, 
Dušan Barič. Mala Oulln, Joško Zorfć, 
Oarija Jurković, Jelko Bujaa, Patar Do- 
ndžfvfć, Ratlmir Skračlć I Boris Marinov. 
Tih dana na tribini -Srijedom u sedam- 
Lovre Župenović održao je predavanje 
»Glazbena umjetnost za vrijeme Hrvat

skog narodr>og preporoda«. Josip Jako«' 
ljavić štampa članak pod naslovom »la* 
mo tri studijske grupe« u kojemu res- 
pravtja o perspektivi Pedagoške ekede* 
mlj« u Šibeniku. Slavo Orublšlč objeviiU’ 
je Članak »Šibenik u danirT\a sloma r* -  
tačke vlasti 1797. godine-, a u kinimt lu 
igrati filmovi »Proces«, »L^bav u planS' 
nu«, »Bol 1 nada«, »ONmpijada u Tek9>>, 
»Uzmi I# —  moja ja« I »Oinikron«.

U sportskoj rubrici »Šibenskog Al
ta« najavljuja ae gostovanje dnigcUgi 
ša »Famoaa« iz Hraenlee. te objavijup 
rupis o završenom takmičmju i ^ r t ^  
društava iz radnih organizacija. U kuglr
nju »Stolar« je bio najbofU (igrafi $u he 
Araa, Martin ReHanovIč, čedo BHunjee,
Jakov Ćalata. Anta Oallč, Jakov šku^, 
Vinko MIkulandra, Jakov Šperica I Med- 
jan Belamartč) dok su -kldričevci« (Fre- 
ne Orubič. Vojo MHata. Branko ČIpćIA 
I Branko Lovrić) bili prvi u stolnom teni
su

(Nastavlja se)
J.VCSEUĆ
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PROČITAVANJE BEZ 
IKAKOVIH PREDRASUDA

»Hrvatska državna ideja je prodrla 
kroz sve hrvatske pokrajine i usadila 
se u hrvatske duše i nitko nikada više 
je ne može izčupati. Poglavnik je $ta> 
vio Hrvatsku na zemijovidne karte svie- 
ta i gotovo miliarda ljudi nas je kroz 
četiri godine priznavala kao sebi ravan, 
slobodan i nezavisan narod.« Tako 
u proslovu »Doživljaja«, jedne izuzetno 
vrijedne knjige dr. Ante Pavelića pro
suđuje istaknuti hrvatski književnik An
tun Bonifačić, i to u srpnju 1968. godi
ne, a povodom pojave te tiskovine. 
Možda će se stajalište Antuna Bonifa- 
čića (pri)činiti odveć nalegnutim na na- 
cionalistićko djelo Ante Pavelića. ali 
uistinu nema (niti bi moglo biti) prije
pora oko toga da su doživljali vrsna 
sjećajna pri(^nica, takva kakvih nije 
baš mnogo u memoarskoj literaturi 
hrvatskog naroda. No, tko prićekuje da 
će u Pavelićevu djelu naći tzv. senzaci
je ~  uzalud će mu biti pročitavanje bli
zu 5(X) s tr^ ic a  teksta, bit će to tako 
zarad činjenice Što autor svoje djelo 
slaže bez mržnje, sve »m im o prontat- 
ra. zadržava prisebnost duha«. Možda 
je rečeno motrište točno i zbog ut
vrđenja da Pavelić u ediciji »Doživljaji« 
ne govori (bio je najavljen izlazak dru
gog dijela njegovih sjećajnica!) o bur
nom drugosvjetskom ratr>om razdob
lju. Za šibenskog čitatelja posebice će 
biti privtaćnim r^ćltavanje ulomka edi
cije pod naslovom »U  Dalmaciji«, u ko
jemu dr. Ante Pavelić evocira svoje us
pomene na boravak u mandalinskim 
vojaćkim kasarnama u kolovozu 1914. 
godine. U pogovoru rečene knjige aka
demik prof. dr. Dubravko Jelćić. član 
hrvatskog Sabopra, među inim, bilježi: 
»Mora se priznati. Ante Pavelić je još 
i danas, nakon sloma komunističke Ju 
goslavije i gorkog iskustva srboćetnić- 
ke agresije na Hrvatsku, još uvijek 
kontroverzno ime hrvatske povijesti, 
koje izaziva otpore I kod znatnog dijela 
onih Hrvata koji nikada nisu bili Jugos-

A nte Pavelić

DOŽIVLJAJI

Ostavljajući sva polltićka pita
nja vezana uz Pavalićavo Ima 
I njagovu ulogu u hrvatskoj povi- 
JastI za drugu priliku, za druga na- 
ka razgovora kojih zadjalo naća 
biti I baz polamUMh Iskrica (samo 
naka na budu nošanl mržnjom baz 
ćinjanical), praporućujamo »Do
življaja« svim ćnataljima, u žalji da 
Hl oni tako I ĆItaJu: baz pradrasu- 
da s bilo kojim p ^ zn a k o m . Tima 
će se provjeriti naša kultuma sta- 
salost, čitalačka zralost, građan
ska napristranost I ljudsko pošta- 
nja, napokon.

Isveni ni komunisti. Tijekom pola sto
ljeća novi naraštaji Hrvata saznavali su 
o njemu samo ono što su htjele jugo- 
komunistićke vlasti. A  za njih nije bilo 
granice njegovu ocrnjivanju i demonizi- 
ranju. U ovoj prigodi nećemo rasprav
ljati o tome. Povijesna uloga Paveliće- 
va još uvijek čeka valjane, iscrpne, či
njenicama potkrijepljene raščlambe i iz 
njih izvedene objektivne prosudbe. Za 
sada možemo sa sigurnošću reći sa
mo to da će one biti uvelike različite od 
onih na koje nas je navikla jugokomu-

nistićka historiografija. Ali ono Što već 
sada, u ovom trenutku želimo, to je: 
otkloniti sve apriorne pristupe i ovoj 
knjizi i njezinu autoru te navesti čitate
lja da Pavelićeve »Doživljaje« dočekaju 
i pročitaju bez ikakvih predrasuda. Ta
da će se sami uvjeriti da ne pretjeru
jem kad kažem, da ta knjiga svojim 
vrsnim stilom ulazi ne samo u vrh naše 
književne memoaristike nego i u red 
biranih primjera hrvatskog pripovje
dačkog umijeća. »Tako prosuđuje aka
demik D. Jelčić i nema sumnje da je 
u pravu i da je pred nama edicija koju 
zbilja valja zdušno pročitavati, valja to 
učiniti i zarad činjenice što na svojim 
stranicama sasma razvidno predočava, 
kroz izuzetno književno uspjele digre
sije, bogatu i bumu prošlost (i povi
jest) Hrvata, pa zahvaljujući takvom 
»kroju« u »Doživljajima« upoznajemo 
mnoštvo lica različitih dobi, vjera i zani
manja, od Bosne i Sandžaka do Istre, 
i od Like i Primorja do Zagreba. Jezik 
kojim Pavelić piše sočan je i kao kod 
rijetko kojega našega književnika 
u njemu se zrcali konstanta sljublje- 
nosti s »nepomućer>om hrvaštinom«, 
pa se stoga I može bez iole ogradnica 
naznačiti da Je to stil koji plijeni i u nji
ma razmišlja što se čine baš našima, 
tu nekima iz hrvatske povjesnice, na
ših grobova i naše slave. Dobrano je 
i u tome zalomnica iz koje D. Jelčić 
predočava još jednu temeljnu (i nezao
bilaznu) prosudu: »često znamo reći 
da je neki pisac u svome romanu toliko 
uvjerljiv te nam se čini da je sve to 
o čemu piše živa stvarnost: u ovome 
slučaju možemo reći obratno, da sve 
ono o Čemu ovdje piše Pavelić ostavlja 
dojam čudesne, čudesno žive i sklad
ano oblikovane nestvamosti.« Premda 
je to gotovo suvišno i naznačiti —  ipak 
ćemo reći da »Doživljaje« obvezno va
lja pročitati jer su knjiga uz koju se za
sigurno ne može (na kraju dočitavanja) 
ostati ravnodušnim. Đ. BEĆIR

HIPOKRATOVU ZAKLETVU
NEĆEMO MURUATIŽALITE SE 

DOKTORU  
HEBRANGU (2 )

Štovani gospodine uredniče!
U ljudno Vas molim, d a  bez lek- 

torsko-korektorskih ispravki, ob
javite moj odgovor n a  pismo-pro- 
svjed gospode prof. Zinke Boraš, 
objavljenog u Šibenskom  listu, 
broj: 1688, nadnevka 4. svibnja 
1996. s nadnaslovom  Treba 11 stare 
I nemoćne žive sahraniti, i naslovom 
ŽALITE SE DOKTORU HEBRANGU.

ŠTO V A N A  G O SP O Đ O . P R O FES O 
RICE BO RAŠ!

Iskreno suosjećam i razumijem Va
šu bol. nezadovoljstvo i Usud. koji Vas 
je zadesio. O  Vašoj tragediji, znano mi 
je više nego predmnijevate.

Žao mi je Što ste se obratili svojim 
pismom-prosvjedom novinama (čak sa 
135 redaka i oko 4000 slova). Puno bi 
jednostavnije i učinko^tije bilo da ste 
se obratili ravnateljima Doma zdravlja 
i Obće bolnice.

U svom emotivnom pismu, dali ste 
uzlet emocijama, a rabili ste Često kon
dicional, koji nije baš uvjerljiv. Nemam 
nakanu s Vama polemizirati (oštro se 
sporiti) nego. upravo suprotrio, u Va
šoj nevolji ^  zbližiti se s Vama, i, svi
ma koji trpe.

Nepotrebno je komentirati Vaše 
brojne navode u prosvjedu, ali, neke 
moram!

Prvo, »Hrvatsko zdravstvo služi za 
prim jer«... Da je to istina, možete dobi
ti jamstvo od Svjetske zdravstvene or
ganizacije.

Drugo, u Šibeniku se nije dogodilo 
ništa, što se već nije dogodilo u bolni
cama i klinikama »u civiliziranim zem
ljama«...

Treće, otkrit ću Vam, štovana gos

pođo, jednu istinu. Nema u Svijetu ta
ko bogate države koja može utažiti 
G LA D  BOLESNIKA ZA  Z D R A V U EM ! 
To  je isto što I pokušati učiniti čovjeka 
tjelesno besmrtnim. (Možda je to po
kušao već Homo sapiens, a, liječnici 
pokušavaju i danas. Vrijedno je i poku
šati).

Nasuprot tome, kojeg li absurda. 
zdravi ljudi za zdravlje nimalo ne mare. 
ne cijene ni život; jureći u smrt. 
s dvjesto kilometara na sat. ili na neki 
još luđi r>ačin, čega ste Vi. štovana 
gospodo, pravi svjedok.

Nu. vratimo se našem zdravstvu.
Prije dvije godine, lijepo sam rekao, 

preuzimajući dužnost ravnatelja Doma 
zdravlja —  da Hrvatska Država nikoga 
ne krade niti vara. Za zdravstvo daje 
maksimum mogućeg, a to je minimum 
zdravstvenog standarda —  dostatan 
za preživljavanje SVIH, uz obvezno za
boravljanje luksuza koji je graničio 
s ludošću. Televizijske »medicinske« 
serije, primjerice. Klinika Schwarzwald, 
i. ine samo su TV  serije, a hrvatska zbi
lja je Z B IU A .

U dva i pol desetljeća liječničke 
prakse - -  tisuće puta bio sam liječnik, 
medicinski tehničar, vozač, nosač 
I teklić. Stotinu puta sam vozio boles
nike, pogibeljnom brzinom —  da bih 
im spasio život. A. prije 20 i nešto da
na, upravo kako i sami pišete u svom 
prosvjedu, na invalidskim kolicima 
—  osobno sam vozio hodnicima Polik
linike i liftovima. »mane>mrajući« prilič
no nevješto, od Labvatorija do Ren- 
tgena i Plućnog odjela (sad, iz pijeteta, 
mogu reći mog najdražeg pacijenta 
suprugu). Jasno, niz stubište Iz stana, 
pomogli su mi prijatelji. Mada. ravnatelj 
i liječnik, nisam tražio ni medicinsku

sestru ni nosače, nije mi bilo teško, niti 
me je bilo stid.

Z A K U U Č A K
1. Riječ vozača koji Vam je re

kao:... »Žalite se doktoru Hebrangu«, ili 
medicinske sestre... »koja viče, nije joj 
20  godina, nego 88«... neće još dugo 
odjekivati bolničkim hodnicima ili soba
ma. Reorganizacija i racionalizacija 
zdravstva, upravo znači —  više reda. 
rada i profesionalne odgovornost. (Up
ravo takvi bit će sretni, ako zadrže svo
je radno mjesto; moja osobna prosud
ba).

2. Detaljnom provjerom —  utvrdio 
sam da je Vaša tetka, glede medicin
skih usluga primame zdravstvene za
štite imala korektnu skrb; od izabra
nog doktora, patronažne sestre, do 
sestrinske kućne njege, koju je na pri
jedlog doktora, odobrio kontrolor Pod
ručnog ureda HZZO, (svaki drugi dan 
u trajanju mjesec dana).

3. Koristim ovu priliku, zamoliti sve 
osiguranike —  bolesnike, da mi ime
nom i prezimenom i punom adresom, 
te vlastoručnim podpisom ^  pismeno 
navedu sve doktore koji izravno ili ne
izravno traže »cash lovu« (money!) Hi- 
pokratovu zakletvu nećemo mijenjati!

štovana gospođo, profesorice Bo
raš, živi bili!

Vidimo se u HRVATSKOM  VUKO 
VARU!

Z D R A M JA  ŠIBENIK 
a  a t e Ij
V Šupe. A  ' }

5 D L A R I5  d d
DIONIČKO DRUŠTVO ZA HOTEUJERSTVO, 
UGOSTITEUSTVO I TURIZAM 
22000 Šibenik — Croatla

Na temelju članka 39. Statuta Dioničkog društva za hotelijerstvo, 
ugostiteljstvo i turizam »SOLARIS«, Hotelsko naselje Solaris b.b. Ši
benik. Uprava društva saziva

1, REDOVNU GODIŠNJU GLAVNU 
SKUPŠTINU DIONIČKOG 
DRŠTVA »S0D\RIS« d.d.

koja će se održati 20. lipnja (ČETVRTAK) 1996. godine s početkom 
u 12 sati u tcongresnoj dvorani hotela »IVAN« u Hotelskom naselju 
Solaris. Šibenik

DNEVNI RED
1. Verifikacija punomoći, broja glasova dioničara I utvrđivanje 

kvoruma za donošenje odluke.
2. Izbor predsjednika Glavne skupštine Društva.
3. Izvješće Uprave dioničkog društva.
4. Izvješće Nadzornog odbora dioničkog Društva.
5. Financijska izvješća za 1995. godinu.
6. Izvješće revizora društva za 1995. godiny.
7. Donošenje odluka:

a ) Odluka o prihvaćanju izvješća Uprave Društva
b ) Odluka o prihvaćanju izvješća Nadzornog odbora Društva
c ) Odluka o prihvaćanju Financijskog izvješća Društva za 1995. 

godinu
8. Izbor revizora Društva za 1996. godinu.
Na Glavnoj skupštini Društva imaju pravo sudjelovati i koristiti se 
pravom glasa osobe koje su kao dioničari upisani u knjigu dioni
ca  Društva. Dioničari na Glavnoj skupštini sudjeluju osobno ili pre
ko opunomoćenika.
Glavna skupština može se održati, raditi i odlučivati ako su na 
sjednici nazočni dioničari ili njihovi punomoćnici koji zajedno ras
polažu dionicama čija ukupna nominalna vrijednost iznosi više 
od 50 posto nominalne vrijednosti temeljnog kapitala društva. 
Ukoliko na Glavnoj skupštini ne bude kvoruma utvrđenog Statu
tom. nova sjednica održat će se 15. srpnja 1996. godine u 12 sati 
s istim dnevnim redom i na istom mjestu.
Materijali za Glavnu skupštinu koji služe kao podloga za donoše
nje predloženih odluka, bit će dostupni dioničarima na uvid u sje
dištu Društva u Upravnoj zgradi hotelskog naselja Solaris od 7. do 
18. lipnja 1996. godine, svakim radnim danom u vremenu od 9 do 
12 sati kod direktora općeg pravnog i kadrovskog sektora Druš 
tva.
Svaki dioničar snosi svoje troškove koji mu nastanu zbog sudjelo
vanja na skupštini, a troškove pripreme i održavanjći skupštine 
snosi društvo.
Sve obavijesti u svezi s održavanjem Glavne Skupštine možete 
dobiti na telefon (022) 34-697/35^088

Uprava Društva 
Predsjednik Uprave 

Željko Deković. dipl. oec.

IZ MATIČNOG UBEDA
ROĐENI

Dobili kćor: Nikola i Zorica Milin, 
Dražen i Gordana Ćupić, Mladen i Mile
na Papak, Ivica i Vesna Grgurica, Vinko 
i Venka Savić, Srećko i Karolina Kne- 
žić, Edi i Marina Barižon, Ivan i Vesna 
Ivana Begonja, Vinko i Dražena Kara- 
džoie, Marko i Tatjana Salamun.

Dobili elna: Toni i ika Antonija Or- 
lović, Ivan i Ivanića Knežević, Tomislav 
i Oleksija Vukorepa, Ante i Ljiljana Je- 
lić, Nediljko Perlša i Željka Zorica, 
Srećko i Slavica Jelić.

Marija Pilić (69). Jerko Radovčić (84). 
Vjekoslav Radić (80). Milinko Knežić 
(66 ), Šimaka Antić (90), Jetka Mijaljica 
(50), Rozario Živković (85), Luče Mar
kov (73), Cvita Kulušić (75), Ljubica 
Lovflć (92), Joso Kulušić (71). Marketa 
Aras (89), Ana Ćupić (70), Jure Mrćela 
(75), Marija Mijaljica (82), Josip Šikić 
(75), Joso Dević (83), Jakovica Lacma- 
nović (84), Stana Slavica (69), Viče 
Čvrljak (69), Kata Stoćić (83), Božica 
Pažanin (74).

VJENČANI
Gojka Skorić i Krešimir Pelajić, 

Vesna Dodig i Vojislav Đeader, Lidija 
Dropuljić i Dalibor Kovač, Karmela Bla- 
jić i Nikola Pavlović.

UMRLI

Ana Mara Klarendić (76), Đuro Mar- 
garetić (69), Marija Baranović (89), Ana 
Đaković (83), Matija Zorka Garma (72).

MALI OGLASI 
Tel. 35-600

IZNAJMLJUJEM jednosoban stan 
muškarcu aamcu. Telefon 39-597.

PRODAJE ae: auapuh za »Jugo 45«, 
plastična cijav 25 m za zalljavanja 
vrta, zamrzivač ladlčar aa šaat ladica, 
marka »Goranja«. Cijana povoljna. 
Javiti aa na talafon 29-502.
MUENJAM Jadnoaoban komforan 
•tan u Zagrebu, Trašnjavka, 38 čet
vornih metara na 10. katu, a liftom, 
centralnim grijanjem telefonom, veli
kim balkonom, za vikendicu u Žabori- 
ću —  Crveni brig, Grabaštlci Hl ne
posrednoj blizini, po mogućnosti uz 
mora. Informacija na talafon 
01/315-736, navečer.

U SPOMEN

IVAN PETAR SKROZA
4. IV. 1980. 4. IV. 1996.

D A N K A  S K R O Z A
15. V. 1991. — 15. V. 1996.

S ljubavlju I tugom Čuvamo uspo
menu na vas.
Sinovi Mate i Zvonimir I kćerka Iv- 
ka a obiteljima.



f p A U M S M N n E u e m n a ć i
KPđKAKAVSUZASUJŽU(2)

SPO RT

POGINULE 
IUBUENE
U  fvbrtei V «* «g  M m  »O đ l^  

c (« otf 1t. ItM ^  9 .
u m Iovori •^vKin bfwilt#^iiwi 
p o ^  iBtt teko « l  ZMiUžm« , 
ofa|a»f ooo J »  uteoHko ootoć-  
nosti, v}oroBolno flfutoom oopož* 
n|ofvi, to moSmo tfo oto|ovtto lo* 
provok, odwote o toćmi M orm o- 

I te teke skiMtI:

Skupitee Ofuktve retnih ve
terane »ttrveteia domobran« Žu
p a n ^  Mbenste ne tvom cee|e- 
denfu odrie nem 7X  e i u ^  
199$. 9. » « .S  don^ele žek^ućek
0 pfoknenovefdu Udce btebur- 
tfc^ žrtava u UHcu Hrvatski do
mobran. već |a dontete ž te ^ *  
tek da sa od gradskih vtastt. 
loćnl|e od Komlste prsima- 
novan|a udes, zatraži da |adno) 
tfdoi u gradu dade Ima DOMOB
RANSKA U U C A  što ia I svopm 
pock^askom od 28. ožufte 199$. 
9. zstražano.

tM a l}a , ratrd su vatarani 
Hrvatski domobran« zakljuć- 

kom Skupština od 23. ožu^a 
1996. 9 . pokrenuli injci|ativu ko
je |a s valiktm odušavllai^am 
prlhvatena od svih udruge i In- 
stitucl|a koja spomlnja Vaša no
vinarka, dak I viša. već )a tmano- 
van i Provadbani stožer za koor- 
dlneclju, izradu i olkrtvanja Spo
men križa (Domovinskog križa) 
ZA SVE POGiNUtE I UBUENE 
ZA SLOBODNU. NEZAVISNU
1 DEMOKRATSKU HRVATSKU-

. Dopredsjednik društva 
»Hrvatski domobran«

. Jos2p.ROŠA..

O D  f  0. SVJBNiA D O  10. UPNJA  
U G A l£R U I »SEBASJIANm

KRPE IZ 
KUŽINE
Izložba vezenih slika \Zbje 
Radolčlća, autora plakata 
ovogodišnjeg 36. MDF-a

Nakon Rijeke. Zagreba i Osije
ka. a istodobno kada i u Dubrov
nik. Vojo Radoičić u Šibenik je sti
gao s »Krpama iz kužine-. Naime, 
naziv je to izložbe vezenih slika, za 
što je autor inspiraciju našao u ne 
tako davrK>m pučkom običaju uk
rašavanja kuhinja krpama s izveze
nim prizorima iz svakodnevnog ži
vota i sve to. popraćeno kraćim 
duhovitim stihovima, kao svojev
rsnim naravoućenjem. Vjerojatno 
se mnogi mogu prisjetiti takvih 
krpa iz kuhinja svojih baka i stiho
va poput; -Kuharice manje zbo- 
ri/da ti ručak ne zagori!«.

Vojo Radoičić, slikar i scenog- 
raf, sa životnim i radnim adresama 
u Rijeci i Beču, dobro je poznat ši
benskoj likovnoj javnosti. Prije dvi
je godine Izlagao je u galeriji -S e -

UCĆimASKAhmJNAIKXMBICK(USJIČKEUmi(ROZHW

, ilM ! PO etN JA  12
BK » i B «  VOZI ZA 

A  BBPIlEZENnCUU HliVAISK!
U nedjelju. 23 svibnja, oko 13 

sati, očekuje se da će kroz cilj ns 
Poljani proći sudionici Međuna
rodne biciklističke utrke kroz 
Hrvatsku, u kojoj će se natjecati 
80 vozača iz čitava Europe. Dola
zak u Šibenik očekuje se nakon 
etape koja će započeti iz Zadra 
i proći Benkovcem, a nakon ručka 
1 kratkoga odmora vozit će se od

Šibenika do PrimoStena. s tri kru
ga —  cestom oko Jelinjaka. Utrka 
kroz Hrvatsku krenula je iz Vinko
vaca, a 14(X) kilometara do Dub
rovnika, gdje je cilj, vozit će se 
u jedanaest etape. Za »A « repre
zentaciju Hrvatske vozit če među 
ostalima, i Sime Poemja iz BK »Ši
benik«.

B.P.

N U B O U IU  ZUPANUI
Nakon 8  pobjeda, bez ijednog poraza, nogometaši OS Petra Krešimi

ra IV. ove su godine ponovno osvojili županijsko prvenstvo održano 
u okviru Školskih športskih natjecanja. U tih 8  susreta »Krešimir« je dao 
39, a primio aamo 7 golova.

#  Taj Školski nogometni klub djeluj« još od 1992. godine a pod 
stručnim vodstvom Budimira Stojičeviča. profesora tjelesnog od^ja 
odigrali su 38 utakmica I postigli isto toliko pobjeda s ogromnom gol raz
likom od 172:29. Prošle su godine bili i viceprvaci Hrvatske. Na medužu- 
panijskom susretu održanom proteklog vikenda u Splitu »Krešimir« /a 
osvojio treće mjesto i time, na Žalost, izgubio pravo daljnjeg natjacanja, 
odnosno plasman u ovogodišnju završnicu nogometnog turnira u okviru 
školskih Športskih natjecanja.

U z nogometaše u O S  Petra Krešimira vrlo uspješno djeluje i Žer>ska 
rukometna ekipa a vrijedne rezultate postižu I u drugim športovima, nt 
primjer trčanju. IP.

Dioničko d ru itm  za proizvodnju i  promet 
vina, alkoholnih i bezalkoholnih pića

22000 Š IB E N IK , Velimira Škorpika br. 2, 

Žiro-racun 34600-601-1770

O  D •  j . .  Telefoni- (022)  34^ 11, 

» 67] , 34-J67, 
z  m Š h e  S  S m ,  32-296

^  Iđ a :27345m m m  

telefaz 27-888

USPJEiAN NASTUP MLADIH 
TRIBUNJACA

Tamburaški orkestar iz Tribunja 
sudjelovao je na ovogodišnjem Me- 
duruirodnom d|ečjem festivalu što 
se od 6 do 12. svibnja održao u tali
janskom gradu Fanu nedaleko od

Ancon« Prema riječima Frana Qiu- 
belite Tople, predsjednika Društva, 
mladi su Tribunjci biK vrlo dobro pri
mljeni. Osim nastupa u službenom 
dijelu programa. Tamburaški orkes
tar Tribunj, pod ravnanjem V te  De- 
kovtča, o M a o  je i r^ekoNko koncera
ta za učenike tamošnjih osnovnih 
škola M.L

Vo/o Radoičić »Krpe iz kužine»
bastian«, u istom prostoru kao 
i sada. izlagao je i u okviru Među
narodnog dječjeg festivala, a viđe
no je i više predstava za koje je 
radio scenografiju. Radoičić je 
i autor plakata za ovogodišnji 36. 
MDF.

Radoičićeve -Krpe iz kužine« 
nastavljaju tradiciju komuniciranja 
sa svakodnevicom na jednostavan 
i jasan način. No. Radoičičevi liko
vi, kako to u katalogu piše recen
zent Tonko Maroevič. -lebde u za
nosu ili oluji, a vjetar ili vrtlog maš
te uzdiže ih s realnog tla u prosto
re pjesničkog sanjarenja.« Likov
nost i vizualnost -Krpa iz kužine« 
podjednako stvaraju i crtež i slova, 
odnosno stihovi ispisani na svakoj 
krpi. A te stihove, uz samog auto
ra, pisao je i Pajo Kanižaj. U stvara
nju -Krpa iz kužine«. zanimljivo je

to spomenuti, sudjelovali su i vu- 
kovarski prognanici koji su iglom 
i koncem, vješto izvezli slikareve 
skice.

Likovni izričaj Voje Radoičiča 
vrlo je prepoznatljiv, no još jednom 
iznenađuje, pa utoliko i zadivljuje 
svježina koju donosi i ova izložba. 
Zbog te radosti i prpošnosti, pa 
Čak i blage ironije, ali nadasve obi
lja pozitivne ž ‘yotne energije nije 
teško prihvatiti tvrdnju kako će 
svojim -Krpama iz kužine« Radoi- 
čič posvojiti još neke prostore 
srca.

Postavljanjem Radoičičevih 
-Krpa iz kužine«, Atlasove galerija 
-Sebastian« otpočela je ciklus izlo
žaba što ih svake godine organizi
ra od svibnja do listopada.

M. LONČAR 
(Snimio: V. POLIĆ)

ZAVOD ZA ZAPOŠLJAVANJE

SLOBODNA RADNA MJESTA
•IZORAONJA« O.O. ŠIBENIK
-  GRAĐEVINSKI RADNIK -  15 izvršite
lje ne određeno vrijeme. NKV
ROK OGLASA 18 S 1996

»STRABAO C R O A TU « D.0.0. VOĆAR
SKA 107, ZAGREB

-  ELEKTRIČAR ILI ELEKTROMEHANI- 
ČAR —  1 (zvridelj ne odrtder>o vrijeme, 
KV elektnčer. poželjno znenje njemećkog 
jezike, 12 mj redrvog iekustve 
MJESTO RADA ŠIBENIK
ROK OGLASA 18. 5 1996

•BOBAN« 0.0.0. Medboreke S, Šibenik
-  TESARI. ZIDARI. ARMIRAČi
I POMOČNI POSLOVI -  3 izvršitelje ne 
određeno vrijeme. KV zidar III NKV 12 mj 
rednog iskustva 
ROK OGLASA 21 5 1996

»AUTOTRAN8PORT« Draga 14. Šibenik
-  VOZAČ AUTOBUSA -  5 izvršitelje ne 
određeno vrijeme. IV st. vozač »0 « kate
gorije. 12 mj radnog Iskustva
HOK OGLASA; 22 5 1996

-IZO-STAKLO« VBLIMIRA ŠKORPIKA 
17. ŠIBENIK
-  PROIZVODNJA IZO STAKLA -  1 Iz
vršitelj ne r>eodredcno vrijeme, osnovne

škole. 6 m|. redr>og isksutve 
ROK OGLASA 22 5 1996

DM »DUROENOVAC. O.D. TRO ZRM- 
ŠKOG 1. OURĐENOVAC
-  PRODAVAČ BLAGAJNIK -  1 izte> 
telj na određeno vrijeme, trgovačke Ško
le. 2 godine rednog iskustva
-  POSLOVOĐA SALONA NAMJEŠTAM 
~  1 izvršitelj ne određeno vrtjeme, t r^  
večki poslovođe V st 5 godine radnog is
kustva
ROK OGLASA 23 5. 1996

ACV OPATIJA 0.0. ACV MARMA VODI
CE
-  RECEPCIONAR -  2 izvršHetje ns od
ređeno vrijeme, SSS znenje njemačkog 
jezika
ROK OGLASA 23 S. 1996

-MBZALAND« Obale Ive Jurtčeve Cols 
1  Vodlee
-  PRODAVAČ U PROOAVAONia TEH
NIČKE ROBE —  1 izvršitelj ne neodrtđ 
vrijeme. KVprodeveč, znanje angl. jezika 
ROK OGLASA 23 5 1996

RH PREKRŠAJNI 8UD ŠM INM
-  SUDSKI SAVJETNIK -  1 izvrilteli na 
određeno vrijeme, prevm fakultet, polo
žen pravosudni ispit
ROK OGLASA 31 S. 1996

M H N P A t
ŽupttnIiekB škupitlnc Župenlj«
IfbetiiKe
IZDAVAČ:
Novinsko Izdevefiko I redljsko- 
-difutne orBanlzecIj« Informe- 
ttvnog eentrs
V.d. revnetelje Informativnog 
e e n t r e

dskov TEHZANOVIČ 
Uredul« redakcijski kolegij: Đu- 
ro BECIft, Btjepsn BARANOVIČ,

KaUHna ftUDAN, Ivan BUfllĆ, 
Branimir PERIŠA, fotoraportar 
VIlaon PO U Ć
V.d. odgovornoB uradnika » l i -  
banskog lista«: Ivan BURIČ 
Uredništvo: Ulio« Botidar« Pet« 
ranovič« 3» tlbanlk 
TELEFONI: oantrala a6«610» dl- 
raktor 30«062, atudlo I ražtja 
Radio ŠIbanIka 36-999 I 39-66$, 
Urtdnlšivo fttbanakog Ilata 
30-100

RtOunovoditvo 3 3 -^7 . 
Talafakt: 30-600

PRETPLATA n « list: sa tH m|e- 
aao« 2$, sa šaat mjateol 62, i «  
godinu dan« 104 kune. Za Ine« 
zamatvo dvoatruko. Zlrpračun: 
34e00«603-97$ kod ZAP llbenik

Rjašanjam Mlntataratv« kultura 
I proavlat« Rapubllk« Hrvatake 
broj 63a«03-1/92-01.

»ilbenakl Hat« oaiebedon)«  m « 
novnog porez« na promet
O O tA BI; 1 om/1 atupee I  OEM 
u protuvrijednoetl kune ne den 
fekturiranle. Mali ogtaal, obavh 
laati građana 1 poaebn« uMuga 
regulirani au poaabntm i^at^ 
kom
HBAR; »Blobodn« Dalmaoiiš 
•«» Novine« d.d. ip U i  Hrvetate 
momerloe 4


